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Αθήνα, σήµερα στις 30 Αυγούστου 2012, ηµέρα Πέµπτη και
ώρα 09.28’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία της ΣΤ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΜΑΡΙΑΣ ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑ-
ΡΟΥΧΑ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 28-8-2012
εξουσιοδότηση του Σώµατος επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα Πρακτικά της ΙΖ’ συνεδριάσεώς του, της Τρίτης 28
Αυγούστου 2012, σε ό,τι αφορά την ψήφιση στο σύνολο του σχε-
δίου νόµου: «Μετάθεση χρόνου έναρξης ισχύος διατάξεων του
ν. 4055/2012 και άλλες διατάξεις».

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα. 

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Αθανάσιο Πετράκο,
Βουλευτή  Μεσσηνίας του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ, τα ακόλουθα: 

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Οι Βουλευτές, Αττικής κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ και Β’ Θεσσα-
λονίκης κ. ΕΛΕΝΗ ΓΕΡΑΣΙΜΙΔΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία  το Επιµελητήριο Εικαστικών Τεχνών Ελλάδος εκφράζει
την αντίθεσή του σε υπουργική απόφαση του 2011 που αναφέ-
ρεται σε ένα νέο πλαίσιο διενέργειας αρχιτεκτονικών διαγωνι-
σµών και γενικά διαγωνισµών µε απονοµή βραβείων και παρακά-
µπτει τους ν. 1218/1981 και 2557/1997.

2) Ο Βουλευτής Αργολίδος κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΔΡΙΑΝΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  η Οµοσπονδία Βενζινοπωλών Ελλάδος
αιτείται την επίλυση θέµατος που αφορά την αντιµετώπιση των
εξοντωτικών προστίµων του Πληροφοριακού Συστήµατος Παρα-
κολούθησης Πετρελαίου Θέρµανσης «ΗΦΑΙΣΤΟΣ».

3) Ο Βουλευτής Αργολίδος κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΔΡΙΑΝΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Εµπορικός Σύλλογος Άργους, ο Σύν-
δεσµος Εµπορικών Καταστηµάτων Άργους και ο Εµπορικός Σύλ-
λογος Ναυπλίου αιτούνται την άµεση  λήψη µέτρων για την
αντιµετώπιση προβληµάτων του κλάδου του λιανεµπορίου.

4) Ο Βουλευτής Λακωνίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΔΑΒΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  η Ένωση Προσωπικού Λιµενικού Σώµα-
τος Νοτίου Πελοποννήσου αιτείται την ενίσχυση µε προσωπικό
του Λιµεναρχείου Νεαπόλεως Βοιών.

5) Ο Βουλευτής Λακωνίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΔΑΒΑΚΗΣ κατέθεσε

αναφορά µε την οποία  η Ένωση Αστυνοµικών Υπαλλήλων Λα-
κωνίας αιτείται την επίλυση θέµατος που αφορά τις ελλείψεις
αστυνοµικού προσωπικού και την κάλυψη των κενών οργανικών
θέσεων στην Αστυνοµική Διεύθυνση Λακωνίας.

6) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Ευάγγελος Πατούχας αιτείται
τη λήψη µέτρων για την προστασία της ονοµασίας του γνωστού
ελληνικού προϊόντος «φέτα».  

7) Η Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΑΣΗΜΙΝΑ ΣΚΟΝΔΡΑ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία   επισηµαίνει την επιτακτική ανάγκη κάλυ-
ψης των κενών ειδικοτήτων επικουρικών ιατρών στο Γενικό Νο-
σοκοµείο Καρδίτσας.  

8) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  το Εργατοϋπαλληλικό Κέντρο Ηρα-
κλείου αιτείται την άµεση επίλυση του προβλήµατος των
άνεργων και µακροχρόνια άνεργων, οι οποίοι χωρίς τον απαιτού-
µενο αριθµό ενσήµων στερούνται ιατροφαρµακευτικής περίθαλ-
ψης.

9) Ο Βουλευτής Λακωνίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΔΑΒΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  η Ένωση Υπαλλήλων Πυροσβεστικού Σώ-
µατος Λακωνίας αιτείται ενηµέρωσης για τους λόγους µετακό-
µισης του πυροσβεστικού κλιµακίου της Νέας Εθνικής Οδού
Λεύκτρων-Σπάρτης στην Πυροσβεστική Υπηρεσία Μεγαλόπολης.

10) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Υπαλλήλων Ταµείου
Υγείας Προσωπικού Αγροτικής Τράπεζας Ελλάδος (ΤΥΠΑΤΕ) αι-
τείται την ασφαλιστική παραµονή των εργαζοµένων στο εν λόγω
Ταµείο και την περαιτέρω προσπάθεια ένταξης σε αυτό και των
υπολοίπων υπαλλήλων της Τράπεζας Πειραιώς.

11) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Εργαζοµένων στην
Αχαική Συνεταιριστική Τράπεζα αιτείται την αντιµετώπιση των ερ-
γαζοµένων στην Αχαϊκή Συνεταιριστική Τράπεζα κατά τρόπο ανά-
λογο µε τους υπαλλήλους της Αγροτικής Τράπεζας. 

12) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Αγροτικός Συνεταιρισµός «Ηλείας
Κήπος» αιτείται την καταγραφή των ζηµιών στις καλλιέργειες βιο-
µηχανικής τοµάτας στην Ηλεία, καθώς και την αποζηµίωση των
πληγέντων από τον πρόσφατο καύσωνα.

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΕ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ
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13) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΠΑΡΙΣΗΣ (ΠΑΡΙΣ) ΜΟΥΤΣΙΝΑΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Περιφερειακή ‘Ενωση Δήµων
Θεσσαλίας αιτείται την εξασφάλιση πρόσφορης λύσης για την
αντιµετώπιση των προβληµάτων εφαρµογής του συστήµατος
ηλεκτρονικής συνταγογράφησης.

14) Ο Βουλευτής Δωδεκανήσου κ. ΔΗΜΗΤΡΗΣ ΓΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Δήµαρχος Τήλου Νοµού Δωδε-
κανήσου αιτείται την ισχύ της απαγόρευσης του κυνηγιού στην
Τήλο και κατά την προσεχή κυνηγετική περίοδο.

15) Ο Βουλευτής Δωδεκανήσου κ. ΔΗΜΗΤΡΗΣ ΓΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Πρόεδρος της Τοπικής Κοινότη-
τας Κρητηνίας Ρόδου αιτείται την παρέµβαση των αρµόδιων
φορέων και θεσµικών οργάνων για την ολοκλήρωση κατασκευής
των υπολειπόµενων εργασιών του Φράγµατος Κρητηνίας της
Νήσου Ρόδου.

16) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  το Τοπικό Παράρτηµα Κυκλάδων
της Περιφερειακής Ένωσης Δήµων Νοτίου Αιγαίου αιτείται την
ένταξη των δηµοτικών δοµών φύλαξης παιδιών της Περιφέρειας
Νοτίου Αιγαίου στη χρηµατοδότηση της Δράσης «Εναρµόνιση
Οικογενειακής και Επαγγελµατικής ζωής» 2012-2013.

17) Η Βουλευτής Κεφαλληνίας κ. ΑΦΡΟΔΙΤΗ ΘΕΟΠΕΦΤΑΤΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Ένωση Αστυνοµικών Υπαλ-
λήλων Κεφαλληνίας  και  Ιθάκης αιτείται την ενίσχυση της περι-
φέρειάς της µε έµψυχο προσωπικό και υλικοτεχνικό εξοπλισµό,
όπως προβλέπεται από τον ισχύοντα οργανισµό.

18) Ο Βουλευτής Αργολίδος κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΔΕΛΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Φαρµακευτικός Σύλλογος Αργο-
λίδας αιτείται την άµεση εξόφληση των συσσωρευµένων χρεών
προς αυτόν, άλλως ανακοινώνει τη διακοπή από 1ης Σεπτεµ-
βρίου τρέχοντος της εξυπηρέτησης των Δικαστικών Φυλακών
Ναυπλίου.

19) Ο Βουλευτής Αρκαδίας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΖΑΧΑΡΙΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Κυνηγετικός και Σκοπευτικός
Σύλλογος Τριπόλεως αιτείται τη δίκαιη µεταχείριση των µελών
του της διαδικασίας έκδοσης αδειών θήρας, εφαρµόζοντας τις
νόµιµες διαδικασίες. 

20) Οι Βουλευτές, Β’ Πειραιώς κ. ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ και
Αιτωλοακαρνανίας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ κατέθεσαν ανα-
φορά µε την οποία  ο Σύλλογος Εργαζοµένων Ελληνικού Γεωρ-
γικού Οργανισµού «ΔΗΜΗΤΡΑ» αιτείται τη σταθερότητα της
λειτουργίας του, όπως και την  προστασία των εργαζοµένων σε
αυτόν.

21) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  το Σωµατείο Συνταξιούχων Πε-
τρελαίων «KAVALA OIL» αιτείται την επίλυση θέµατος για την
άρνηση συµµόρφωσης της Καναδικής εταιρείας «CALFRAC
WELL SERVICES LTD» στις αµετάκλητες αποφάσεις των Ελλη-
νικών δικαστηρίων µε τις οποίες επιδικάστηκαν αποζηµιώσεις σε
συνταξιούχους της εταιρείας «KAVALA Oil A.E».

22) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Διοικητής του Πανεπιστηµιακού
Γενικού Νοσοκοµείου Ηρακλείου αιτείται την επιτάχυνση των δια-
δικασιών ώστε να λειτουργήσει η καρδιοχειρουργική µονάδα.

23) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  εκπρόσωποι των ποντιακών σω-
µατείων από την Ελλάδα και το εξωτερικό   αιτούνται την
καθιέρωση της 19ης Μαϊου, ως ευρωπαϊκή ηµέρα µνήµης των
θυµάτων του κεµαλισµού.

24) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-

τέθεσε αναφορά µε την οποία   αιτείται τη δηµιουργία Ταµείου
Αγροτικής Ανάπτυξης και τον επαναπροσανατολισµό των πόρων
για τον αγροτικό τοµέα.

25) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Μπουνάκης Δηµήτριος αιτεί-
ται να διορίζονται οι µεταφραστές και ως δάσκαλοι-καθηγητές
ξένων γλωσσών στα σχολεία.

26) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά τον αποκλεισµό
χιλιάδων κτηνοτρόφων της Κρήτης, από την εξισωτική αποζη-
µίωση.

27) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Αρχανών-Αστερου-
σίων, Νοµού Ηρακλείου εκφράζει τη δυσαρέσκειά του, για την
κατάργηση του Ειρηνοδικείου Πύργου του Δήµου.

28) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµος Βιάννου, Νοµού Ηρα-
κλείου αιτείται την άµεση κήρυξη του ανωτέρω δήµου ως
πυρόπληκτου.

29) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Ένωση Αστυνοµικών Υπαλλή-
λων Νοµού Ηρακλείου αιτείται τη λήψη µέτρων για την απο-
τελεσµατική λειτουργία της Αστυνοµικής Διεύθυνσης Ηρακλείου.

30) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Βιάννου, Νοµού Ηρα-
κλείου αιτείται την παραµονή του Ειρηνοδικείου Βιάννου στην
περιοχή.

31) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  αιτείται την επίλυση θέµατος, που
αφορά την εφαρµογή του προγράµµατος εκσυγχρονισµού, αλι-
ευτικών σκαφών.

32) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αφορά τον αποκλει-
σµό πολλών κτηνοτρόφων του Nοµού Ηρακλείου από την
εξισωτική αποζηµίωση.

33) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Γενική Συνοµοσπονδία Επαγ-
γελµατιών Βιοτεχνών Εµπόρων Ελλάδας αιτείται την υιοθέτηση
προτάσεών της για την αλλαγή της φορολογικής νοµοθεσίας.

34) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία   αιτείται την άµεση δροµολόγηση
των αγροτικών αποζηµιώσεων, στους αµπελουργούς, του Νοµού
Ηρακλείου.

35) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία   αιτείται να αποκατασταθεί άµεσα
η αδικία µε τους µικροεπενδυτές.

36) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία   αιτείται την ένταξη του  προτει-
νόµενου αναδασµού του Νοµού Ηρακλείου στο πρόγραµµα του
Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης.

37) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά σε δεικτική ανά-
λυση σχετικά µε το πακέτο µέτρων για τα φωτοβολταϊκά.

38) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  το Παγκρήτιο Δίκτυο κατά των
Βιοµηχανικών ΑΠΕ εκφράζει την αντίθεσή του, στις τρεις απο-
φάσεις της Διυπουργικής Επιτροπής Στρατηγικών Επενδύσεων,
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οι οποίες εντάσσουν έργα της περιοχής στο fast track.

39) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά την µια πρώτη
προσέγγιση-αξιολόγηση του Ρυθµιστικού Σχεδίου Αθήνας/Αττι-
κής 2021 (Δυτική Αττική-Ελευσίνα).

40) Η Βουλευτής Κοζάνης κ. ΡΑΧΗΛ ΜΑΚΡΗ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία  η Επαγγελµατική-Επιστηµονική Ένωση Τε-
χνολογικής Εκπαίδευσης Μηχανικών (ΕΕΤΕΜ) εκφράζει την
έντονη δυσαρέσκειά της, για την ανακολουθία µεταξύ προγραµ-
µατικών δεσµεύσεων και δροµολογούµενων ενεργειών, σχετικά
µε τα επαγγελµατικά δικαιώµατα, των πτυχιούχων µηχανικών ΤΕΙ.

41) Η Βουλευτής Κοζάνης κ. ΡΑΧΗΛ ΜΑΚΡΗ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία  ο κ. Κυριάκος Δοµατζόγλου, κάτοικος Δρά-
µας, µέλος της Συντονοστικής Επιτροπής Αγώνα Κατά Των
Λιγνιτών αιτείται την αποτροπή της παραχώρησης της εκµετάλ-
λευσης των λιγνιτών, καθώς και της λειτουργίας θερµοηλεκτρι-
κών εργοστασίων από εταιρείες, στο λεκανοπέδιο της Δράµας.

42) Η Βουλευτής Κοζάνης κ. ΡΑΧΗΛ ΜΑΚΡΗ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Ασπροπύργoυ, Νοµού Αττικής
αιτείται την καταβολή  των µη καταβληθέντων ποσών, της ετή-
σιας ενίσχυσης περιβαλλοντικών προγραµµάτων, στους δήµους
οι οποίοι φιλοξενούν εγκαταστάσεις διύλισης αργού πετρελαίου
για τα έτη 2010-2011.

43) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Μηχανικών Ανω-
τάτης Τεχνολογικής Εκπαίδευσης (ΣΥΜΑΤΕ) εκφράζει την έντονη
διαµαρτυρία του για τις διατάξεις του σχεδίου προεδρικού δια-
τάγµατος σε βάρος των πτυχιούχων µηχανικών τεχνολογικής εκ-
παίδευσης και αιτούνται την τροποποίηση του άρθρου 10.

44) Οι Βουλευτές, Κυκλάδων κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ και
Επικρατείας κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΑΣ κατέθεσαν αναφορά µε
την οποία  η ‘Ενωση Υπαλλήλων Πυροσβεστικού Σώµατος Νο-
τίου Αιγαίου αιτούνται την εναλλαγή της εικοσιτετράωρης βάρ-
διας για την εύρυθµη λειτουργία της Πυροσβεστικής Υπηρεσίας
Ερµούπολης και των Πυροσβεστικών Κλιµακίων του Νοµού Κυ-
κλάδων.

45) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΑΚΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Πύλου-Νέστορος,
Νοµού Μεσσηνίας αιτείται άµεσων και απαραίτητων ενεργειών
συντήρησης του δικτύου της ΔΕΗ, ώστε να αποτραπεί η εκδή-
λωση πυρκαγιών από αναπήδηση σπινθήρων στην περιοχή.

46) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµος Νεµέας Κορίνθου αιτεί-
ται τη συνέχιση της λειτουργίας του Ειρηνοδικείου Νεµέας, στην
εν λόγω περιοχή.

47) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Οµοσπονδία Επαγγελµατιών,
Βιοτεχνών και Εµπόρων Νοµού Κορινθίας καταθέτει υπόµνηµα
για το νέο φορολογικό νοµοσχέδιο.

48) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΤΑΛΙΑΔΟΥΡΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  εργαζόµενοι στο ΝΠΙΔ, Θεσσα-
λική Εταιρεία Ψυχικής Υγείας Περίθαλψης - Αποκατάστασης,
«ΘΕΨΥΠΑ» αιτούνται την αδιάλειπτη λειτουργία των µονάδων
υγείας, οι οποίες αποδεδειγµένα, προσφέρουν ωφέλιµες υπηρε-
σίες, στους χρονίως απροστάτευτους, ψυχικά αρρώστους.

49) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Εργαζοµένων ΕΛΤΑ
Νοµού Ηρακλείου αιτείται τη µη ιδιωτικοποίηση των Ελληνικών
Ταχυδροµείων.

50) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  οι Πρόεδροι των Επιµελητηρίων
της Κρήτης αιτούνται την παρέµβαση της πολιτείας, προκειµένου
να αποκλιµακωθούν οι τιµές της βενζίνης και να αποφευχθεί µια
όξυνση της υφιστάµενης κρίσης.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΏΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 108/12-07-2012 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Μελά Παναγιώτη δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 70850/06-08-2012 έγ-
γραφο  από τον Αναπληρωτή Υπουργό Υγείας η ακόλουθη απάν-
τηση:
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2. Στην µε αριθµό 116/13-07-2012 ερώτηση της Βουλευτού κ.
Κόλλια - Τσαρουχά Μαρίας δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 22/06-08-

2012  έγγραφο  από τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφά-
λισης και Πρόνοιας η ακόλουθη απάντηση:
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3. Στην µε αριθµό 243/19-07-2012 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κουκούτση Δηµητρίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 7017/4/14937/06-

08-2012  έγγραφο  από τον Υπουργό Δηµόσιας Τάξης και Προ-
στασίας του Πολίτη  η ακόλουθη απάντηση:
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4. Στην µε αριθµό 257/19-07-2012 ερώτηση των Βουλευτών κυ-
ρίων Πανούση Ιωάννη, Αναγνωστάκη Δηµητρίου, Λυκούδη Σπυ-
ρίδωνα, Μάρκου Αικατερίνης, Μουτσινά Παρίση (Πάρι), Οικονό-
µου Βασιλείου, Ρεπούση Μαρίας, Φούντα Νίκης και Ψαριανού

Γρηγορίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 7017/4/14938/06-08-2012 έγ-
γραφο  από τον Υπουργό Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του
Πολίτη  η ακόλουθη απάντηση:
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5. Στην µε αριθµό 294/20-07-2012 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κόνσολα Εµµανουήλ δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 7017/4/14943/06-

08-2012 έγγραφο  από τον Υπουργό Δηµόσιας Τάξης και Προ-
στασίας του Πολίτη  η ακόλουθη απάντηση:
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6. Στην µε αριθµό 576/31-07-2012 ερώτηση των Βουλευτών κυ-
ρίων Γεωργιάδη Σπυρίδωνος – Αδώνιδος και Ψυχάρη Ανδρέα δό-

θηκε µε το υπ’ αριθµ. ΕΜΠ 11220/06-08-2012 έγγραφο  από τον
Υπουργό Οικονοµικών η ακόλουθη απάντηση:
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7. Στην µε αριθµό 577/31-07-2012 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Γεωργιάδη Σπυρίδωνος - Αδώνιδος δόθηκε µε το υπ’ αριθµ.

7017/4/14930/06-08-2012  έγγραφο  από τον Υπουργό Δηµόσιας
Τάξης και Προστασίας του Πολίτη  η ακόλουθη απάντηση:
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Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της Δ/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)



ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη των 

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Πρώτα θα συζητηθεί η πρώτη µε αριθµό 124/27-8-2012 επί-
καιρη ερώτηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή της Νέας Δηµο-
κρατίας κ. Ελευθερίου Αυγενάκη προς τον Υπουργό Ανάπτυξης,
Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, σχε-
τικά µε την ανάγκη ελέγχου και περιορισµού στην κυκλοφορία
τετράτροχων µοτοποδηλάτων στην περιοχή των Μαλίων Κρήτης. 

Το λόγο έχει για δύο λεπτά ο κ. Ελευθέριος Αυγενάκης για να
αναπτύξει την ερώτησή του. 

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ,  κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µετά από συ-

νάντηση που είχα πριν από µερικές µέρες µε εκπροσώπους του
Πολιτιστικού Συλλόγου Μαλίων, του ξενοδοχειακού τµήµατος
του Επιµελητηρίου Ηρακλείου, του Συλλόγου των Επαγγελµα-
τιών Τουρισµού των Μαλίων, της εθελοντικής οµάδας Sarpidon-
istas, του Γυναικείου Συλλόγου Μαλίων, του Συλλόγου Γονέων
και Κηδεµόνων της περιοχής, αλλά φυσικά και µε εκπροσώπους
της αυτοδιοίκησης και κατοίκους της περιοχής των Μαλίων, δια-
πιστώσαµε, ότι συνεχίζεται και φέτος να δηµιουργείται καθηµε-
ρινά και µε µεγαλύτερη ένταση µια έκρυθµη κατάσταση στην
περιοχή των Μαλίων, λόγω της καθηµερινής, άναρχης κυκλοφο-
ρίας εκατοντάδων τετράτροχων µοτοποδηλάτων –κοινώς «γου-
ρούνες»- τα οποία σχετίζονται µε την ηχορύπανση, την οδική
συµπεριφορά, την κυκλοφορία, αλλά και µε τη ραγδαία αύξηση
των τροχαίων ατυχηµάτων. 

Όπως ορίζει η κοινή υπουργική απόφαση 16598/31-12-2010
των Υπουργείων Μεταφορών και Δικτύων, αλλά και Πολιτισµού
και Τουρισµού για τη λειτουργία, όπως λέει, υποκαταστήµατος
επιχείρησης εκµίσθωσης µοτοσικλετών άνω των πενήντα κυβικών
άνευ οδηγού, χορηγείται ειδικό σήµα λειτουργίας από την οικεία
Περιφερειακή Υπηρεσία Τουρισµού του ΕΟΤ µε την υποβολή των
απαραίτητων δικαιολογητικών, ενώ για επιχειρήσεις µίσθωσης
µοτοσικλετών κάτω των πενήντα κυβικών χορηγείται ειδικό σήµα
λειτουργίας από το δήµο.

Επειδή ο αριθµός αδειοδότησης των τετράτροχων µοτοποδη-
λάτων είναι πλέον βέβαιο και παραδεκτό από όλους τους εµπλε-
κόµενους ότι συντελεί στην παράβαση των ρυθµίσεων και των
κανόνων του Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας, επειδή αποτελεί
πάγιο αίτηµα, τόσο της τοπικής κοινωνίας, όσο και των εµπλεκο-
µένων φορέων για την επιβολή πλαφόν στον αριθµό κυκλοφο-
ρίας των τετράτροχων µοτοποδηλάτων και επειδή η πολυπληθής
αναρίθµητη, αλλά και ανεξέλεγκτη πλέον κυκλοφορία των τετρά-
τροχων µοτοποδηλάτων δηµιουργεί πρόβληµα στην εικόνα και
πιθανότατα µελλοντικά στην τουριστική κίνηση της περιοχής,
σας ερωτώ, κύριε Υπουργέ, εάν προτίθεστε να προβείτε στην
απλοποίηση του ισχύοντος νοµικού πλαισίου -βεβαίως στο κοµ-
µάτι που αφορά το δικό σας Υπουργείο- και σε συνεργασία µε
τα υπόλοιπα συναρµόδια Υπουργεία Δηµόσιας Τάξης και Προ-
στασίας του Πολίτη, Εσωτερικών και Τουρισµού να συµφωνή-
σετε, να ρυθµίσετε την τελική έγκριση λειτουργίας καταστηµά-
των µίσθωσης τέτοιων οχηµάτων να τη δίνουν οι υπηρεσίες του
δήµου, ανεξαρτήτως κυβισµού, µε την εποπτεία του Υπουργείου
Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του Πολίτη και να ισχύει ό,τι
ισχύει και για την αδειοδότηση των κατηγοριών των ψυχαγωγι-
κών πεδίων.  

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Σας ευχαρι-

στούµε, κύριε συνάδελφε. 
Το λόγο έχει για τρία λεπτά ο Αναπληρωτής Υπουργός Ανά-

πτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων κ. Καλογιάννης. 

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ανά-
πτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 

Κύριε συνάδελφε, αναγνωρίζω ότι πράγµατι δηµιουργούνται
ορισµένα προβλήµατα κυρίως τη θερινή περίοδο σε περιοχές
του Ηρακλείου. Θα δώσω, λοιπόν, ορισµένα στοιχεία για το πλαί-

σιο που διέπει την αδειοδότηση αυτών των οχηµάτων.
Σύµφωνα µε τον Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας, κύριε συνά-

δελφε, για όλα τα τετράτροχα οχήµατα τα οποία περιλαµβάνον-
ται στην Οδηγία 91/439, όπως αυτή έχει ενσωµατωθεί στο εθνικό
µας δίκαιο, απαιτείται άδεια οδήγησης υποκατηγορίας Β1. Στη
χώρα µας δεν χορηγείται η συγκεκριµένη κατηγορία άδειας και
η σχετική απαίτηση καλύπτεται µε την κατοχή άδειας οδήγησης
Β’ κατηγορίας. 

Επισηµαίνω εδώ ότι αν η άδεια οδήγησης έχει εκδοθεί σε ένα
κράτος-µέλος της Ευρωπαϊκής Ένωσης εξακολουθεί να ισχύει
και στη χώρα µας, µε την προϋπόθεση ότι ο οδηγός έχει ηλικία
πάνω από δεκαοκτώ ετών. Αυτό το αναφέρω, διότι έχουν δηµι-
ουργηθεί πάρα πολλά προβλήµατα, όπως ενηµερωνόµαστε από
το Υπουργείο Δηµοσίας Τάξεως, µε ανήλικους, οι οποίοι ενδεχο-
µένως οδηγούν αυτά τα οχήµατα. 

Η έγκριση τύπου των συγκεκριµένων οχηµάτων ορίζεται µε µία
κοινή υπουργική απόφαση του 2003 των Υπουργών Μεταφορών
και Οικονοµικών. Όπως σωστά αναφέρατε, µε άλλη κοινή υπουρ-
γική απόφαση, την 16598/31-12-2010 των Υπουργών Μεταφορών
και Τουρισµού και Πολιτισµού ρυθµίζονται οι όροι και οι προϋπο-
θέσεις λειτουργίας των επιχειρήσεων εκµίσθωσης αυτών των
οχηµάτων. 

Τα δε ειδικά σήµατα λειτουργίας των συγκεκριµένων καταστη-
µάτων εκδίδονται, όπως γνωρίζετε, στις περιφερειακές υπηρε-
σίες τουρισµού του ΕΟΤ. Ουσιαστικά δηλαδή ένα πολύ µεγάλο
κοµµάτι σε ό,τι αφορά την αδειοδότηση, ανήκει στην αρµοδιό-
τητα του Υπουργείου Τουρισµού.

Στη δευτερολογία µου θα σας δώσω ορισµένα πρόσθετα στοι-
χεία. 

Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε

κύριε Υπουργέ. 
Ο κ. Αυγενάκης έχει το λόγο για τρία λεπτά. 
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΓΕΥΝΑΚΗΣ: Κύριε Υπουργέ, ευχαριστώ για

όσα µου είπατε. Θα ήθελα να συµπληρώσω ορισµένα στοιχεία,
τα οποία µπορεί να σας είναι χρήσιµα.

Το Δηµοτικό Συµβούλιο του Δήµου Χερσονήσου προκειµένου
να συµβάλει στην επίλυση ενός πολύ σοβαρού ζητήµατος, το
οποίο λαµβάνει καθηµερινά, όπως είπα και πριν, ανεξέλεγκτες
άγριες διαστάσεις, προέβη σε οµόφωνη απόφαση µε την οποία
ζητά –και πολύ σωστά κατά τη γνώµη µου- συγκεκριµένες ρυθ-
µίσεις. Αναφέροµαι στο Υπουργείο Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικό-
τητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, δηλαδή στο δικό σας
Υπουργείο, κύριε Υπουργέ. 

Ζητώ, λοιπόν –και παρακαλώ πολύ ελέγξετε το- την απαγό-
ρευση έγκρισης για συγκεκριµένα οχήµατα τύπου του άρθρου 1
της ΚΥΑ 48145/2327/8-8-2003. 

Για τις ρυθµίσεις που αφορούν τα υπόλοιπα συναρµόδια
Υπουργεία, γνωρίζω βεβαίως ότι δεν είστε αρµόδιος να απαντή-
σετε, αλλά θα σηµειώσω κάποιες από τις προτεινόµενες ρυθµί-
σεις που οµόφωνα ζητά το Διοικητικό Συµβούλιο. Θα τις
καταθέσω και για τα Πρακτικά.

Για παράδειγµα για το Υπουργείο Πολιτισµού και Τουρισµού
ζητάµε τη µη υπαγωγή των επιχειρήσεων εκµίσθωσης µοτοσικλε-
τών άνω των πενήντα κυβικών άνευ οδηγού στις τουριστικές επι-
χειρήσεις. Επίσης, ζητάµε τη µεταβίβαση στους δήµους της
αρµοδιότητας χορήγησης αδειών ίδρυσης και λειτουργίας επι-
χειρήσεων εκµίσθωσης µοτοσικλετών άνω των πενήντα κυβικών
άνευ οδηγού, για λόγους πληρότητας και ενιαίου καθεστώτος
αδειοδότησης των επιχειρήσεων εκµίσθωσης µοτοποδηλάτων
και µοτοσικλετών κάτω των πενήντα κυβικών και άνω των πε-
νήντα κυβικών. 

Θα ήθελα να προσθέσω ότι το πρόβληµα των τετράτροχων µο-
τοποδηλάτων στα Μάλια –και πιθανότατα και σε κάποιες άλλες
περιοχές της Ελλάδος- δεν ήρθε από µόνο του και δεν γεννήθηκε
στα ξαφνικά. Να είµαστε ειλικρινείς. Είναι αποτέλεσµα της ποι-
ότητας του τουρισµού που εισάγουν οι επιχειρηµατίες του του-
ρισµού τα τελευταία χρόνια στον τόπο και φυσικά της έλλειψης
τουριστικής στρατηγικής που σηµειώνεται στην περιοχή. Σαφώς
και το κενό της νοµοθεσίας αλλά και το γραφειοκρατικό σύστηµα
της χώρας µας συνηγόρησαν και εδώ. 
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Επειδή, όµως, κύριε Υπουργέ, όλα αυτά συνδέονται άµεσα µε
την ποιότητα του τουρισµού του τόπου µας και φυσικά µε τον
τουρισµό που θέλουµε να εισάγουµε στην Κρήτη, στο Ηράκλειο
και οπουδήποτε αλλού και επειδή το ζήτηµα των τετράτροχων
µοτοποδηλάτων έχει λάβει ανεξέλεγκτες διαστάσεις, όπως και
εσείς πολύ καλά είπατε και όσο αυστηρή αστυνόµευση και αν
επιβληθεί δεν πρόκειται να λυθεί εάν δεν υπάρξουν και παρεµ-
βάσεις από την πλευρά της πολιτείας, σας ρωτώ: Προτίθεστε σε
συνεργασία µε τα υπόλοιπα συναρµόδια Υπουργεία, να στηρί-
ξετε και να προωθήσετε τις αλλαγές που αποφάσισε οµόφωνα
το Δηµοτικό Συµβούλιο των Μαλίων και να προσυπογράψετε
εσείς µε τη σειρά σας ένα σύγχρονο θεσµικό πλαίσιο για τον αυ-
στηρότερο έλεγχο και τον περιορισµό στην κυκλοφορία των τε-
τράτροχων µοτοποδηλάτων στην περιοχή και σε όποιες άλλες
περιοχές της χώρας εµφανίζεται αυτό το πρόβληµα; 

Καταθέτω για τα Πρακτικά την οµόφωνη απόφαση του Δηµο-
τικού Συµβουλίου του Δήµου Χερσονήσου. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ελευθέριος Αυγενάκης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά την προαναφερθείσα απόφαση, η οποία
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε

κύριε συνάδελφε.
Ο κύριος Υπουργός έχει το λόγο.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ανά-

πτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.

Επαναλαµβάνω πως αναγνωρίζω τα προβλήµατα που δηµιουρ-
γούνται αγαπητέ κύριε συνάδελφε, στην περιοχή των Μαλίων και
όχι µόνο. 

Είναι απολύτως ξεκάθαρο ότι ευθύνη φέρουν και όσοι εκ του
επαγγέλµατός τους εκµισθώνουν αυτά τα οχήµατα σε όσους δεν
πληρούν τις προϋποθέσεις που θέτει ο νόµος και βεβαίως ευ-
θύνη φέρουν και όσοι οδηγοί, χρησιµοποιώντας αυτά τα οχή-
µατα, παραβιάζουν τις διατάξεις του Κώδικα Οδικής Κυκλοφο-
ρίας. 

Θέλω, όµως, να καταστήσω σαφές ότι για οποιαδήποτε τρο-
ποποίηση στο υφιστάµενο καθεστώς που διέπει την αδειοδότηση
των καταστηµάτων εκµίσθωσης αυτών των οχηµάτων, επισπεύ-
δον είναι το Υπουργείο Τουρισµού, µε το οποίο βρισκόµαστε σε
συνεννόηση. Επίσης, είµαστε σε συνεννόηση και µε το Υπουρ-
γείο Δηµόσιας Τάξης, το οποίο µας έδωσε ορισµένα στοιχεία.

Θέλω να σας ενηµερώσω και να ενηµερώσω και το Σώµα ότι
από τις αρµόδιες υπηρεσίες του Υπουργείου Δηµόσιας Τάξης
έχουν εφαρµοστεί φέτος στην περιφερειακή ενότητα Ηρακλείου
ειδικά σχέδια οδικής ασφάλειας και τροχονοµικής αστυνόµευ-
σης, ιδιαίτερα στα σηµεία όπου κατά τα παρελθόντα έτη είχαν
σηµειωθεί ατυχήµατα. 

Η απάντηση του Υπουργείου Δηµοσίας Τάξεως έχει πολλά εν-
διαφέροντα στοιχεία -µπορώ να σας την καταθέσω- γιατί δίνει
στατιστικά στοιχεία σε ό,τι αφορά τους ελέγχους που έχουν
κάνει. 

Θα δω την απόφαση του Δήµου Χερσονήσου, την οποία κατα-
θέσατε στα Πρακτικά, και από την πλευρά µας υπάρχει η πρό-
θεση, υπάρχει η πολιτική βούληση να βελτιώσουµε το υφιστά-
µενο νοµοθετικό πλαίσιο, που διέπει το συγκεκριµένο θέµα.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε συνάδελφε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μαρία Κόλλια-Τσαρούχα): Σας ευχαρι-

στούµε, κύριε Υπουργέ.
Η πρώτη µε αριθµό 123/27-8-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώτου

κύκλου του Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ. Αθανασίου Δα-
βάκη προς τον Υπουργό Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του
Πολίτη, σχετικά µε τις ελλείψεις σε προσωπικό στην Αστυνοµική
Διεύθυνση Λακωνίας δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του κυ-
ρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Ακολουθεί η δεύτερη µε αριθµό 125/27-8-2012 επίκαιρη ερώ-
τηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή του Συνασπισµού Ριζοσπα-
στικής Αριστεράς - Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου κ. Αθανασίου
Πετράκου προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την καθυ-
στέρηση στη ρύθµιση των δανείων των επιχειρήσεων των πυρό-

πληκτων νοµών.
Κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο για δύο λεπτά.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΑΚΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, παρά τις κατ’ επανάληψη δεσµεύσεις του

Υπουργείου αλλά και του ίδιου του κυρίου Πρωθυπουργού ότι
θα εκδοθεί απόφαση µε την οποία θα ρυθµίζονται όλα τα δάνεια
των πυρόπληκτων νοµών από τις καταστροφικές πυρκαγιές του
2007, δηλαδή των Νοµών Μεσσηνίας, Αρκαδίας, Ηλίας, Λακω-
νίας, Εύβοιας και της επαρχίας Αιγιαλείας του Νοµού Αχαΐας,
µέχρι σήµερα δεν έχει γίνει τίποτα.

Γνωρίζετε πάρα πολύ καλά ότι µετά τις καταστροφικές πυρ-
καγιές του 2007 στους νοµούς που ανέφερα υπήρξε η απόφαση
του κ. Αλογοσκούφη η 36579/2007, που προέβλεπε ρητά ότι ρυθ-
µίζονται όλες οι οφειλές, ληξιπρόθεσµες και µη, όλων των επι-
χειρήσεων και των επαγγελµατιών. Εξαιτίας της δυσµενούς
οικονοµικής συγκυρίας στις αρχές του 2010, όπου έληγε η πε-
ρίοδος χάριτος για καταβολή των χρεολυτικών δόσεων, ψηφί-
στηκε ο λεγόµενος νόµος Κατσέλη 3816/2010 ο οποίος έδωσε
τη δυνατότητα πρόσθετης περιόδου χάριτος.

Επειδή συνεχίζεται η φθίνουσα οικονοµική κατάσταση και οι
επιχειρήσεις στις περιοχές αυτές βρίσκονται σε απελπιστική κα-
τάσταση -όπως φυσικά σε όλη τη χώρα- µε υπουργική επίσης
απόφαση του κ. Σαχινίδη δόθηκε νέα παράταση στην καταβολή
των χρεολυτικών δόσεων για τις 30 Ιουνίου και 31 Δεκεµβρίου
του 2012 µε υποχρέωση εξόφλησης των τόκων από τους δανει-
ολήπτες. Όµως κατά τη συνήθη τακτική των τραπεζών η ερµη-
νευτική εγκύκλιος αυτή κατέστη ατελής, διότι εξαίρεσε από την
ευνοϊκή ρύθµιση τα δάνεια τα οποία είχαν εµπράγµατες εγγυή-
σεις του δανειολήπτη και ρυθµίζει µόνο όσα είχαν την εγγύηση
του ελληνικού δηµοσίου.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Επειδή τα εισοδήµατα των συµπολιτών µας στις περιοχές
αυτές έχουν πληγεί ανεπανόρθωτα, οι τοπικές οικονοµίες έχουν
γονατίσει, οφείλει το Υπουργείο επιτέλους να λύσει το πρό-
βληµα.

Ο ίδιος ο κύριος Πρωθυπουργός -γιατί υπήρχε ένα χρονολόγιο
δέκα ενεργειών, κύριε Υπουργέ, αν είχα το χρόνο θα το έλεγα-
και µε ανακοίνωση του Πρωθυπουργικού Γραφείου στις 29 Ιου-
νίου και στις 13 Αυγούστου είπε ότι θα ρυθµιστούν. Τα καταθέτω
για τα Πρακτικά.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Αθανάσιος Πετράκος κατα-
θέτει για τα Πρακτικά τις προαναφερθείσες ανακοινώσεις, οι
οποίες βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

Όµως παρατηρείται µία τροµακτική κωλυσιεργία από το
Υπουργείο. Επιπλέον οι τράπεζες πήραν χρήµατα από τους κα-
ταθετικούς λογαριασµούς των πελατών και παρά την αρχική τη-
λεφωνική υπόσχεση του Υπουργείου µαζί µου ότι θα επιστρα-
φούν στους δανειολήπτες, ούτε αυτό έχει γίνει.

Ερωτούµε, λοιπόν, τι θα γίνει.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρούχα): Στην ερώτηση

του κυρίου συναδέλφου θα απαντήσει ο Αναπληρωτής Υπουρ-
γός Οικονοµικών κ. Χρήστος Σταϊκούρας.

Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-

µικών): Κύριε συνάδελφε, πράγµατι επίκαιρη και ενδιαφέρουσα
η ερώτησή σας. Βεβαίως λίγο υπερβολικές οι αναφορές σας για
το ότι δεν έχει γίνει τίποτα παρά τις κατ’ επανάληψη δεσµεύσεις
των εκάστοτε κυβερνήσεων κ.ο.κ.. Είναι µία ευκαιρία συνεπώς
σήµερα να αναπτύξουµε τις πρωτοβουλίες που έχει κάνει η ελ-
ληνική πολιτεία από το 2007 και µετά και φυσικά να απαντήσουµε
στα ερωτήµατά σας.

Εξηγούµαι: Το 2007, µετά τις καταστροφικές πυρκαγιές που
έπληξαν τους νοµούς που αναφέρατε -Μεσσηνίας, Ηλείας, Αρ-
καδίας, Λακωνίας, Αχαΐας και Εύβοιας- αποφασίστηκε από την
τότε κυβέρνηση η ενίσχυση των επαγγελµατιών και επιχειρήσεων
αυτών των περιοχών µε δύο τρόπους. 

Ο πρώτος τρόπος ήταν η επιδότηση επιτοκίου σε δάνεια -ρύθ-
µιση υφιστάµενων οφειλών- και η χορήγηση νέων κεφαλαίων κί-
νησης µε συγκεκριµένα χαρακτηριστικά ως προς την απόδοση,
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ως προς το επιτόκιο. Δεν θα πω περισσότερες λεπτοµέρειες επ’
αυτού. 

Ο δεύτερος τρόπος ήταν η παροχή εγγύησης του ελληνικού
δηµοσίου σε ποσοστό 80% για το κεφάλαιο και για τους τόκους
αυτών των δανείων, σύµφωνα µε τις διατάξεις του νόµου του
1995, όπως ισχύει.

Ειδικότερα, στη δεύτερη κατεύθυνση: Αφορούσε δύο επιµέ-
ρους κατηγορίες. Πρώτον, τη ρύθµιση των µε ηµεροµηνία 25-8-
2007 ληξιπρόθεσµων και µη οφειλών προς τα πιστωτικά ιδρύµα-
τα µε ένα νέο δάνειο δεκαετούς διάρκειας µε πρώτη δόση κατα-
βλητέα στις 30-6-2010 και µέχρι ποσό των 20.000.000 ευρώ ανά
επιχείρηση. Δεύτερον, τη χορήγηση νέων κεφαλαίων κίνησης
πενταετούς διάρκειας κατά το ανώτατο ύψος µέχρι 35% του κύ-
κλου εργασιών της επιχείρησης κατά το 2006 και µέχρι ποσού
των 90.000.000 ευρώ ανά επιχείρηση µε πρώτη δόση καταβλητέα
στις 30-6-2010.

Η κατάπτωση της εγγύησης του ελληνικού δηµοσίου µπορεί
να ζητηθεί σε περίπτωση µη καταβολής τριών συνεχόµενων δό-
σεων, µε τους αναλογούντες τόκους, οπότε ολόκληρο το ποσό
του δανείου καθίσταται ληξιπρόθεσµο και απαιτητό.

Αυτό αφορά οκτώ χιλιάδες οκτακόσιους εξήντα οκτώ επαγγελ-
µατίες και επιχειρήσεις. Το συνολικό ύψος της εγγυητικής ευθύ-
νης του ελληνικού δηµοσίου ανέρχεται στα 727.000.000 ευρώ.

Οι πολίτες αυτών των περιοχών είχαν την επιλογή να αποφα-
σίσουν είτε να λάβουν την επιχορήγηση του επιτοκίου είτε να λά-
βουν και την επιχορήγηση του επιτοκίου και την εγγύηση του
ελληνικού δηµοσίου.

Δηµιουργήθηκαν, συνεπώς, δύο κατηγορίες: Από το 2010 –
όπως σωστά αναφέρατε- θεσπίστηκαν µια σειρά από νέες ρυθ-
µίσεις µε στόχο την αρωγή των δανειοληπτών και των δύο
κατηγοριών. Με το νόµο του 2010, τον 3816, ορίστηκε ότι τα δά-
νεια που είχαν συναφθεί µε επιδότηση επιτοκίου και παροχή εγ-
γύησης του ελληνικού δηµοσίου, δικαιούνταν να ζητήσουν
αναστολή επί διετία και αναδροµικά –από 1-1-2010- της χρεολυ-
τικής αποπληρωµής του άληπτου κεφαλαίου µε αντίστοιχη πα-
ράταση της συµβατικής διάρκειας του δανείου και καταβολή των
δόσεων στη διάρκεια της αναστολής, σύµφωνα µε την περιοδι-
κότητα εκτοκισµού που προβλέπεται στη σύµβαση. Και αυτό
έκανε η ελληνική πολιτεία.

Στη συνέχεια, η ρύθµιση αυτή εφαρµόστηκε και στις περιπτώ-
σεις των δανειοληπτών που είχαν λάβει δάνεια µόνο µε την επι-
δότηση του επιτοκίου.

Ακολούθως, µε εγκύκλιο του Υφυπουργού Οικονοµικών στις
17 Μαρτίου του 2010 διευκρινίστηκε ότι µετά τη γενόµενη ανα-
στολή, η αποπληρωµή των δανείων µε την εγγύηση του ελληνι-
κού δηµοσίου τόσο της ρύθµισης οφειλών όσο και των νέων
κεφαλαίων κίνησης θα γίνει µε πρώτη δόση στις 30-6-2012 –και
γι’ αυτό ανέκυψε το πρόβληµα- και τελευταία στις 31-12-2019 και
31-12-2014 αντίστοιχα, ανάλογα µε την κατηγορία των δανείων
που µιλάµε.

Παράλληλα, το Υπουργείο Οικονοµικών –κι εδώ κλείνει το ερώ-
τηµά σας, άρα έκανα µία αναδροµή από την αρχή µέχρι σήµερα-
αναγνωρίζοντας τις επιπτώσεις που θα είχαν στη δηµοσιονοµική
προσπάθεια της χώρας ενδεχόµενες καταπτώσεις των εγγυηµέ-
νων δανείων, προχώρησε στις 25 Απριλίου του 2012 στην τρο-
ποποίηση των όρων αποπληρωµής των εγγυηµένων από το
ελληνικό δηµόσιο δανείων. Παρασχέθηκε, δηλαδή, στους κατό-
χους των εν λόγω δανείων η ευχέρεια αναστολής της καταβολής
των δόσεων του 2012, προσαυξάνοντας ισόποσα τις δύο δόσεις
που απέµεναν.

Σήµερα, η αρµόδια υπηρεσία του Γενικού Λογιστηρίου του
Κράτους κατόπιν ανακοίνωσης -που σωστά είπατε- και του Πρω-
θυπουργικού Γραφείου –που επικαλείστε και στην ερώτησή σας-
και συνεδρίασης –που ήδη έχει γίνει- της διυπουργικής επιτρο-
πής του άρθρου 5 του ν. 2322/1995, έχει ξεκινήσει τη διαδικασία
έκδοσης υπουργικής απόφασης για τη χορήγηση τρίµηνης επι-
πλέον προθεσµίας για την υποβολή αιτηµάτων εκ µέρους των εν-
διαφεροµένων προς τα πιστωτικά ιδρύµατα.

Αυτό για τη µία κατηγορία δανείων. Στη δευτερολογία µου θα
αναπτύξω και τα υπόλοιπα ερωτήµατα που υπάρχουν στην επί-
καιρη ερώτησή σας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια – Τσαρουχά): Κύριε Πε-
τράκο, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΑΚΟΣ: Κύριε Υπουργέ, αυτά που είπατε
είναι γνωστά και τα είχαµε αναφέρει. Το βασικό ζήτηµα, στο
οποίο δεν αναφερθήκατε, είναι το εξής: 

Το 2012 ο τότε Γενικός Γραµµατέας του Υπουργείου Οικονο-
µίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, όπως λεγόταν τότε το
Υπουργείο, κ. Δηµήτρης Σπυράκος, έστειλε διευκρινιστική εγκύ-
κλιο, που έλεγε τα εξής: 

«Ωστόσο µε βάση το σκοπό και το πνεύµα του νόµου πρέπει
να γίνει δεκτό ότι στην παράγραφο 7 του άρθρου 2 του
ν.3816/10, υπάγονται και τα δάνεια των επιχειρήσεων και επαγ-
γελµατιών των πυρόπληκτων περιοχών που ρυθµίστηκαν µε από-
φαση του Υπουργείου Οικονοµικών, διαφορετικά το αποτέλεσµα
θα ήταν µια διακριτικά δυσµενής µεταχείριση και µάλιστα σε
βάρος δανειοληπτών που παρέχουν οι ίδιοι επαρκείς εγγυήσεις».
Εξάλλου, ενώ µε την απόφαση µε αριθµό 36579 υπήχθησαν σε
µεταγενέστερες τροποποιήσεις και άλλα δάνεια, η διάταξη του
άρθρου 2 παράγραφος 7 του ν.3816/10, όπως προκύπτει από το
περιεχόµενό της καταλαµβάνει µόνο δάνεια επιχειρήσεων και
επαγγελµατιών πυρόπληκτων περιοχών. 

Όπως γνωρίζετε πάρα πολύ καλά, µε βάση την αρχή της ανα-
λογικότητας, την οποία αποδέχονται όλα τα δικαστήρια όλης της
Ευρώπης και όλης της Ελλάδας, τη στιγµή που πρόκειται για δά-
νεια που η µητρική τους απόφαση είναι του 2007 και δόθηκαν
για συγκεκριµένο σκοπό δεν είναι δυνατόν ο δανειολήπτης, ο
οποίος έχει την εγγύηση του ελληνικού δηµοσίου, δηλαδή ο χα-
σάπης στην Πιπερίτσα της Μεσσηνίας να µπορεί να ρυθµίζει το
δάνειο του και ο µπακάλης που έβαλε υποθήκη το σπίτι του να
µην ρυθµίζει το δάνειό του. Αυτό είναι τραγικό κατά την άποψή
µας. Είναι αδιανόητο όταν οι επαγγελµατίες όλοι ζητάνε να πλη-
ρώσουν τους δεδουλευµένους τόκους και να µεταφέρουν τις
δύο χρεολυτικές δόσεις στο τέλος της λήξης του κεφαλαίου,
εσείς να αρνείστε αυτήν τη ρύθµιση. Επίσης, αρνείστε να µετα-
φέρουν ένα χρόνο πίσω ακόµα και άνθρωποι, δανειολήπτες, που
έχουν δύο τελευταίες δόσεις, δεν έχουν άλλες να πληρώσουν
και λένε: «Κύριε Υπουργέ, το 2012 είναι καταστροφή. Η ύφεση
είναι τραγική και τεράστια. Δεν έχουµε. Να πάµε ένα χρόνο
πίσω.» Το αρνείστε αυτό; 

Επιπλέον, θέλω να σας πω και κάτι. Αυτό που λέµε όχι µόνο
δεν επιβαρύνει το ελληνικό δηµόσιο, αλλά έχω να σας κάνω και
µια συγκεκριµένη πρόταση για να διευκολύνουµε τη δηµοσιονο-
µική κατάσταση της χώρας. Θεωρώ ότι είναι σκανδαλώδες να
συνεχίζεται σήµερα η επιδότηση των τραπεζών, διότι γνωρίζετε
πολύ καλά ότι όταν δόθηκε η επιδότηση τα επιτόκια ήταν 1% µε
2%. Σήµερα, τα έντοκα γραµµάτια του ελληνικού δηµοσίου δω-
δεκάµηνης διάρκειας είναι 4,90%, συν 70% η προσαύξηση, συν
το 0,6% που λέει ο ν.128 διαµορφώνονται επιτόκια 9,5% µε 10%.
Δηλαδή, ο δανειολήπτης πληρώνει 5% και το κράτος πληρώνει
άλλο 5% στις τράπεζες. 

Αντί να δείτε αυτήν την πλευρά και να πείτε «αρκετά πήρατε,
αρκετά πήραν οι τράπεζες από το ελληνικό δηµόσιο» και να ρυθ-
µίσετε τα δάνεια των ανθρώπων που έχουν πρόβληµα να πάνε
πίσω δύο χρόνια οι δόσεις τους, αφού η ίδια η κυβέρνησή σας
λέει ότι υπάρχει µεγάλη ύφεση, πέντε χρόνια, το είπε ο Πρωθυ-
πουργός -ούτε σε πόλεµο δεν είναι πέντε χρόνια- εσείς τι κάνετε;
Εκτός εάν, επιτρέψτε µου να πω, έχετε αποφασίσει -γιατί είδα
σήµερα και τρελάθηκα πρωί - πρωί σε µια εφηµερίδα, απάντηση
του Γενικού Λογιστηρίου του κράτους για την πρόταση νόµου
του ΣΥΡΙΖΑ για τα υπερχρεωµένα νοικοκυριά που απαντάει και
λέει ότι δεν θα γίνει ρύθµιση, διότι θα χάσουν οι τράπεζες- να
πείτε: «όλα για τις τράπεζες και οι πολίτες να πάνε να πνιγούνε».
Τότε είναι άλλο θέµα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ολοκληρώστε,
κύριε συνάδελφε.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΑΚΟΣ: Δεν είναι δυνατόν, όµως, να γίνεται
αυτό το πράγµα. Δεν είναι δυνατόν να υφαρπάζουν από τους λο-
γαριασµούς των πελατών τους και να µην επιστραφούν τα χρή-
µατα, όταν το Υπουργείο κατ’ αρχάς έχει υποσχεθεί ότι θα γίνει
και το ένα και το άλλο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
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κύριε συνάδελφε.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΑΚΟΣ: Επαναλαµβάνω. Όλα τα δάνεια

είναι της ίδιας σηµασίας. Δεν έχει διαφορά αυτό που είναι µε την
εγγύηση του ελληνικού δηµοσίου και αυτό που έχει την εγγύηση
του δανειολήπτη, που έχει βάλει υποθήκη το σπίτι του, το χωράφι
του.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε συνάδελφε.

Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά για να απαντή-
σετε.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-
µικών): Σας παρακολούθησα µε προσοχή. Νοµίζω ότι αδικείτε
τις προσπάθειες της ελληνικής πολιτείας από το 2007 και µετά
για τις συγκεκριµένες γεωγραφικές περιοχές.

Σε κάθε περίπτωση, όµως, ξεκινώντας την τοποθέτησή σας εί-
πατε ότι αυτά που ανέφερα στην πρωτολογία µου ήταν γνωστά.
Μα, αφού είναι γνωστά, τότε γιατί δεν αναφέρεται στην ερώτησή
σας ότι έγινε επέκταση γι’ άλλο ένα τρίµηνο κατόπιν εντολής του
Πρωθυπουργού; Αυτό δεν υπάρχει στην ερώτησή σας. Και αυτό
το είπα στην πρωτολογία µου.

Δεύτερον, µε έγγραφό του το Υπουργείο Οικονοµικών προς
την Ελληνική Ένωση Τραπεζών και την Ένωση Συνεταιριστικών
Τραπεζών Ελλάδος τον τελευταίο Ιούνιο ζήτησε να παρασχεθούν
διευκρινήσεις, σχετικά µε την εφαρµογή της προαναφερόµενης
τροποποίησης και της αντίστοιχης υπουργικής απόφασης. 

Επισηµαίνουµε, λοιπόν, ότι στο πλαίσιο εφαρµογής της υπουρ-
γικής απόφασης όλα τα αιτήµατα των ενδιαφεροµένων που θα
υποβληθούν εµπρόθεσµα στα πιστωτικά ιδρύµατα θα εξετα-
στούν αρµοδίως από συγκεκριµένη Διεύθυνση του Γενικού Λο-
γιστηρίου του Κράτους, την 25η Διεύθυνση που γνωρίζετε
εξαιρετικά καλά, προκειµένου να παρασχεθεί η τελική έγκριση
για την υπαγωγή των εν λόγω δανειοληπτών στην αναστολή της
καταβολής των οφειλόµενων δόσεων του έτους 2012. 

Εν συνεχεία, τα πιστωτικά ιδρύµατα θα κληθούν να υλοποι-
ήσουν αυτήν την έγκριση που ανέφερα προηγουµένως, υπογρά-
φοντας τις σχετικές δανειακές πράξεις µε τους δανειολήπτες, µε
τις οποίες δύνανται να ρυθµίζονται και τα ζητήµατα επιστροφής
ποσών, που εύστοχα υπάρχει στην ερώτησή σας, τα οποία ενδε-
χοµένως έχουν παρακρατηθεί από τους λογαριασµούς των δα-
νειοληπτών εκ µέρους των πιστωτικών ιδρυµάτων. Συνεπώς,
όπου κριθεί, θα επιστραφούν τα χρήµατα από τα πιστωτικά ιδρύ-
µατα στους δικαιούχους δανειολήπτες. 

Τέλος, υπάρχει και ένα σκέλος το οποίο δεν ανέφερα. Μίλησα
για τα εγγυηµένα δάνεια. Αναφορικά µε τα µη εγγυηµένα δάνεια,
το Υπουργείο Οικονοµικών µέσω της αρµόδιας Διεύθυνσης, της
Διεύθυνσης Πιστωτικών και Δηµοσιονοµικών Υποθέσεων, διε-
ρευνά την πιθανότητα άµεσης τροποποίησης της σχετικής
υπουργικής απόφασης, όπως ζητάτε και εσείς, κατά τρόπο πα-
ρεµφερή µε αυτόν των εγγυηµένων.

Από αυτές τις πρωτοβουλίες που ανέπτυξα και στην πρωτολο-
γία και στη δευτερολογία µου νοµίζω ότι καθίσταται ξεκάθαρη η
προσπάθεια βοήθειας και συµπαράστασης της ελληνικής πολι-
τείας προς τις πληγείσες περιοχές και προς αυτήν την κατεύ-
θυνση, όπου δεν έχουν δοθεί, συνεχίζουµε να αναζητούµε
βιώσιµες λύσεις.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κύριε Υπουργέ.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΑΚΟΣ: Κυρία Πρόεδρε, παρακαλώ το

λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Δεν µπορείτε

να λάβετε το λόγο, κύριε συνάδελφε.
Η Βουλευτής της Νέας Δηµοκρατίας κ. Άννα Μάνη-Παπαδη-

µητρίου και η Βουλευτής της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Μαρία
Ρεπούση ζητούν άδεια ολιγοήµερης απουσίας, στο εξωτερικό.

Η Βουλή εγκρίνει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Η Βουλή ενέ-

κρινε τις ζητηθείσες άδειες.
Η τέταρτη µε αριθµό 121/27-08-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώ-

του κύκλου του Βουλευτή της Χρυσής Αυγής κ. Χρήστου Παππά

προς τους Υπουργούς Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του Πο-
λίτη και Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρ-
νησης, σχετικά µε τις ηλεκτρονικές ταυτότητες και τη χρήση
εναλλακτικών εγγράφων για απόδειξη ταυτο- προσωπίας δεν συ-
ζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται. 

Εισερχόµαστε τώρα στη συζήτηση της πέµπτης µε αριθµό
129/27-08-2012 επίκαιρης ερώτησης πρώτου κύκλου του Βου-
λευτή της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Θωµά Ψύρρα προς τον
Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας, σχε-
τικά µε τις προϋποθέσεις επιδότησης της ανεργίας των εποχικά
εργαζοµένων.

Το λόγο έχει ο κ. Ψύρρας για δύο λεπτά.
ΘΩΜΑΣ ΨΥΡΡΑΣ: Με βάση το ν.3986/2011 και συγκεκριµένα

το άρθρο 39 του µεσοπρόθεσµου προγράµµατος αλλάζουν δρα-
µατικά οι προϋποθέσεις χορήγησης του επιδόµατος ανεργίας.
Σύµφωνα µε τις προβλέψεις αυτού του νόµου, κάθε άνεργος θα
ελέγχεται σε βάθος τετραετίας για τα ηµεροµίσθια ανεργίας που
έχει λάβει. Εάν την 1-1-2013 έχει συµπληρώσει τετρακόσια πε-
νήντα ηµεροµίσθια επιδοτούµενης ανεργίας ή από την 1-1-2014
τετρακόσια ηµεροµίσθια, τότε αυτόµατα σταµατάει η χορήγηση
αυτού του επιδόµατος.

Κατά συνέπεια, εάν εφαρµοστεί αυτός ο νόµος ως έχει, πλήτ-
τονται κυρίως οι εποχικά εργαζόµενοι οικοδόµοι αλλά και οι ξε-
νοδοχοϋπάλληλοι, οι άνθρωποι του τουρισµού, οι οποίοι εργά-
ζονται για πέντε ή έξι µήνες και µετά εισπράττουν επιδότηση για
το υπόλοιπο χρονικό διάστηµα.

Κύριε Υπουργέ, είναι µία πραγµατικότητα που το κράτος πρέ-
πει να έχει υπ’ όψιν του, όταν παίρνει µέτρα που πλήττουν τους
εποχικά εργαζόµενους. Η ανάγκη για την τροποποίηση αυτού
του νόµου είναι επιτακτική. Αυτοί οι άνθρωποι που έπαιρναν 450
ευρώ επίδοµα ανεργίας, µετά από την περσινή µείωση κατά 22%,
σήµερα παίρνουν 350 ευρώ, ενώ µε τη συνεχιζόµενη ύφεση θα
µείνουν χιλιάδες εργαζόµενοι χωρίς εισόδηµα κατά τους χειµε-
ρινούς µήνες.

Ερωτούµε, λοιπόν: πώς σκέπτεται το Υπουργείο να αντιµετω-
πίσει αυτήν την κατάσταση; Είναι διατεθειµένο να τροποποιήσει
τη ρύθµιση µε την προσθήκη µιας διευκρινιστικής παραγράφου
που να λύνει το πρόβληµα; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε συνάδελφε.

Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης
και Πρόνοιας κ. Νικόλαος Παναγιωτόπουλος για τρία λεπτά.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,
Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Ευχαριστώ, κυρία Πρό-
εδρε.

Κύριε συνάδελφε, πραγµατικά ευχαριστώ  για την ερώτηση,
γιατί µας δίνετε την ευκαιρία να αποσαφηνίσουµε ένα κάπως
ασαφές και θολό πλαίσιο για τις προϋποθέσεις χορήγησης του
επιδόµατος ανεργίας. 

Θα ξεκινούσα κάνοντας µία ευχή: Πρώτ’ απ’ όλα, να υπάρχει
δουλειά, διότι σε δραστηριότητες, όπως η οικοδοµή, θα έλεγα
ότι αυτήν τη στιγµή η υφιστάµενη κατάσταση δεν έχει να κάνει
ούτε µε τις συνθήκες εποχικής απασχόλησης, αφού δεν υπάρχει
καθόλου απασχόληση. Μακάρι, να ξαναπάρει µπροστά η οικο-
δοµική δραστηριότητα και να υπάρχει έστω και εποχική απασχό-
ληση, από την οποία δηµιουργείται η υποχρέωση της πολιτείας,
εάν θέλετε, για το χρόνο που δεν εργάζεται ο απασχολούµενος,
εποχικά, να παίρνει το επίδοµα ανεργίας.

Από εκεί και πέρα, πολλές φορές επιχειρείται η δηµιουργία
λανθασµένων εντυπώσεων, σχετικά µε το νέο καθεστώς χορήγη-
σης του εν λόγω επιδόµατος. Έτσι, το κοινό παραπλανάται, ανη-
συχεί, ακόµη και πανικοβάλλεται. Εδώ δεν ισχύει αυτό που λέτε
ότι µε το ν.3986/2011 και την τροποποίηση της συγκεκριµένης
παραγράφου τερµατίζεται από την 1η Ιανουαρίου 2013 το επί-
δοµα των εποχικά απασχολούµενων. Δεν τερµατίζεται, θα συνε-
χίσουν να το παίρνουν, απλώς θεσπίζεται ένα πλαφόν. Και
θεσπίζεται ένα πλαφόν µε τετρακόσια πενήντα ηµερήσια επιδό-
µατα από 1-1-2013 και τετρακόσια από 1-1-2014, προκειµένου να
αντιµετωπισθούν φαινόµενα καταστρατήγησης στην άσκηση
αυτού του δικαιώµατος. Γιατί σε περιοχές µε µεγάλη σεζόν –και
µιλάµε κυρίως για τα τουριστικά επαγγέλµατα- όπως για παρά-
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δειγµα στα Δωδεκάνησα, όπου η σεζόν ξεκινάει τον Απρίλιο και
τελειώνει τον Οκτώβριο, δηλαδή διαρκεί επτά µήνες, υπάρχει το
φαινόµενο µε τα ισχύοντα κάποιος να παίρνει επίδοµα ανεργίας
για έξι µήνες ενώ εργάζεται για επτά. Τι σηµαίνει αυτό; «Μαύρη»,
αδήλωτη εργασία. Στον ένα τουλάχιστον µήνα τα παίρνει «µαύ-
ρα» και παίρνει και το επίδοµα. 

Πρέπει να ξέρετε ότι το Υπουργείο Εργασίας έχει σηκώσει
πολύ ψηλά τον αγώνα τόσο κατά της εισφοροδιαφυγής όσο και
κατά της αδήλωτης εργασίας. Αυτά θα τα αναπτύξω πιο απλου-
στευτικά στη δευτερολογία µου.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Απλώς εδώ θα πω δύο λόγια, κυρία Πρόεδρε, µε την ανοχή
σας, γιατί το θέµα είναι αρκετά περίπλοκο. Να πούµε τι λέει ο
νόµος. Από την 1-1-2013 σε κάθε περίπτωση τα ηµερήσια επιδό-
µατα ανεργίας εντός της προηγούµενης από την εκάστοτε
έναρξη επιδότησης, λόγω ανεργίας τετραετίας, δεν είναι δυνα-
τόν να είναι περισσότερα των τετρακοσίων πενήντα. Εάν εντός
τετραετίας ο άνεργος έχει επιδοτηθεί για χρονικό διάστηµα µι-
κρότερο των τετρακοσίων πενήντα ηµερησίων επιδοµάτων, δι-
καιούται να επιδοτηθεί λόγω ανεργίας για τον υπόλοιπο αριθµό
ηµερησίων επιδοµάτων µέχρι τη συµπλήρωση του ανωτάτου
ορίου των τετρακοσίων πενήντα ηµερησίων επιδοµάτων. Από την
1-1-2014 τα ηµερήσια επιδόµατα ανεργίας στην τετραετία δεν
είναι δυνατόν να είναι περισσότερα των τετρακοσίων. Τι σηµαίνει
αυτό για έναν εποχικά απασχολούµενο εργαζόµενο; Ότι η επο-
χική απασχόληση είναι απασχόληση που δεν διαρκεί περισσό-
τερο από εννέα µήνες και λιγότερο από δύο. 

Όπως είπαµε, συνεχίζεται να καταβάλλεται το επίδοµα ανερ-
γίας αλλά µε ένα πλαφόν στην επιδότηση σε βάθος τετραετίας.
Έχει σηµασία να αναλύσουµε το σύστηµα αυτό σε βάθος τετρα-
ετίας. Οπωσδήποτε εκεί υπάρχει µία ακραία κατάσταση -για την
οποία έχετε και απόλυτο δίκιο- τι θα γίνει εάν στην εξέλιξη της
τετραετίας, στα τρία χρόνια ας πούµε, έχει εξαντλήσει ο εργα-
ζόµενος τον αριθµό των ηµερησίων επιδοµάτων. Δηλαδή, έχει
πάρει τα τετρακοσίων πενήντα στα τρία χρόνια. Τότε, µε βάση
αυτά που λέει ο νόµος, στον τέταρτο δεν θα δικαιούται καθόλου
επίδοµα και εποµένως δεν θα έχει καθόλου εισόδηµα. Αυτό οφεί-
λουµε να το δούµε και να το διορθώσουµε. Έχετε απόλυτο δίκιο.
Αν το δούµε, όµως, στη βάση ενός µέσου όρου απασχόλησης
µέσα στην τετραετία -γιατί όπως και να το κάνουµε οι περισσό-
τεροι εποχικά απασχολούµενοι δουλεύουν κάποιους µήνες επο-
χικά κάθε χρόνο- θα έλεγα ότι είναι ασύνηθες το φαινόµενο
κάποιος να δουλέψει πολύ τον έναν χρόνο, οκτώ µήνες και κα-
θόλου τον άλλον. Αυτό είναι ασύνηθες αλλά δεν είναι ανύπαρκτο.
Τότε, όπως καταλαβαίνετε, έχουν δικαίωµα να απολαµβάνουν
του επιδόµατος ανεργίας για τεσσερισήµισι µήνες µε το σύστηµα
των τετρακοσίων πενήντα ηµερησίων επιδοµάτων και για τέσσε-
ρις µήνες από το 2014 µε το σύστηµα της τετραετίας. 

Οπωσδήποτε χρειάζονται παρεµβάσεις. Με τέσσερις µήνες
επίδοµα ανεργίας για κάποιον ο οποίος εργάζεται σε µια µικρή
τουριστική σεζόν, σε µια περιοχή ας πούµε της βορείου Ελλάδας
που η τουριστική σεζόν διαρκεί πέντε µήνες -πέντε και τέσσερα
ίσον εννέα- µένουν τρεις µήνες. Θα µείνει χωρίς εισόδηµα αυ-
τούς τους µήνες; Είναι πρόβληµα και το βλέπουµε. 

Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε, µε την τελευταία µου παρατήρηση.
Θα µπορούσαµε να ενεργοποιήσουµε προγράµµατα κατάρτισης
και απασχόλησης ή απόκτησης επαγγελµατικής εµπειρίας του
ΟΑΕΔ, αν βέβαια οργανώσουµε και το απαραίτητο σχετικό θε-
σµικό πλαίσιο που αυτήν τη στιγµή δεν υπάρχει, έτσι ώστε για
έναν, δυο, τρεις µήνες το χρόνο ο εποχικά απασχολούµενος και
τώρα άνεργος –µέσα στο χειµώνα- να έχει ένα επιπλέον εισό-
δηµα από τη συµµετοχή σ’ αυτό το πρόγραµµα. 

Είναι ένα ζήτηµα που βλέπουµε αυτήν τη στιγµή µε τη διοίκηση
του ΟΑΕΔ. Αν δώσουµε στον εποχικά απασχολούµενο αυτήν την
επιπλέον «ένεση», δυο µήνες µέσα στο χειµώνα, που είναι νεκροί
µήνες, για να µπει σε ένα τέτοιο πρόγραµµα κατάρτισης ή από-
κτησης επαγγελµατικής εµπειρίας -τρέχουν τέτοια προγράµµατα
και µάλιστα δεν χρηµατοδοτούνται από πόρους του ΟΑΕΔ, χρη-
µατοδοτούνται από ευρωπαϊκά προγράµµατα, οπότε θα γλιτώσει
χρήµατα ο ΟΑΕΔ- τότε νοµίζω ότι θα έχουµε κάνει ένα µεγάλο

βήµα προς την κατεύθυνση της λύσης αυτού του προβλήµατος.
Από εκεί και πέρα, όπως σας είπα, η συνολική του λύση έχει

να κάνει και µε κάτι άλλο το οποίο µας απασχολεί πολύ έντονα:
την καταπολέµηση γενικά της αδήλωτης εργασίας, η οποία
αυτήν την εποχή βρίσκεται σε έξαρση στη χώρα µας, ιδίως σε
περιπτώσεις εποχικής απασχόλησης. 

Το εξετάζουµε συνολικά και νοµίζω ότι θα µπορέσουµε στο
άµεσο προσεχές διάστηµα –ξέρουµε ότι λειτουργούµε χωρίς να
υπάρχει χρόνος- να δώσουµε κάποιες λύσεις που καλύπτουν
αυτές τις ακραίες περιπτώσεις που σας περιέγραψα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Σας ευχαρι-
στούµε, κύριε Υφυπουργέ.

Κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΘΩΜΑΣ ΨΥΡΡΑΣ: Κύριε Υπουργέ, το ζήτηµα δεν λύνεται µε

ευχές για να βρει κάποιος εργασία. Επίσης, έχω την εντύπωση
ότι το πλαφόν που τίθεται στα επιδόµατα ανεργίας δεν είναι
ικανό να χτυπήσει τη µαύρη εργασία. Απαιτούνται πολύ πιο σύν-
θετα µέτρα, πολύ πιο πέρα από το πλαφόν.

Το ζήτηµα είναι και να υπάρξουν προγράµµατα απασχόλησης
που να αυξήσουν τα εισοδήµατα των εποχικά εργαζόµενων αλλά
και από την άλλη πλευρά είναι καλό νοµίζω να θεσπίσουµε ένα
εισοδηµατικό κριτήριο, ας πούµε 15.000 ευρώ ή κάποιο άλλο
συµπληρωµατικό κριτήριο, ώστε να µη χαθεί το επίδοµα ανερ-
γίας για εκείνους τους εποχικά εργαζόµενους που το έχουν
άµεση ανάγκη. Είναι ζήτηµα ζωής και θανάτου για πάρα πολλούς
ανθρώπους, οι οποίοι βρίσκονται στο µεταίχµιο αυτών των
ποσών. 

Ο άνθρωπος που δουλεύει πέντε µήνες σε τουριστικές περιο-
χές που έχουν µικρή σεζόν δεν είναι υποχρεωτικό ότι θα προχω-
ρήσει σε αδήλωτη εργασία. Το πιθανότερο είναι ότι θα φύγει από
τη συγκεκριµένη περιοχή και θα προσπαθήσει να βρει αλλού
δουλειά. 

Αυτό σηµαίνει ότι θα έχουµε επιπτώσεις και στον τουρισµό,
όπως θα υπάρχουν και τροµακτικές επιπτώσεις και στην ποι-
ότητα των παρεχόµενων υπηρεσιών, δηλαδή το ένα φέρνει το
άλλο. Μπορούµε να περικόπτουµε κάποιες δαπάνες του κράτους
σε ένα σηµείο αλλά ανοίγουµε τρύπες σε ένα άλλο. Πρέπει να
τα αποφύγουµε αυτά και πρέπει οπωσδήποτε να αλλάξει το συγ-
κεκριµένο σηµείο του νόµου.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε συνάδελφε.

Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,

Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Θα είµαι σύντοµος,
κυρία Πρόεδρε.

Κύριε συνάδελφε, δεν διαφωνώ. Οι περιπτώσεις που έχουµε
φαινόµενα αδήλωτης εργασίας δεν εµφανίζονται σε τουριστικές
περιοχές µε µικρή σεζόν αλλά µε µεγάλη, διότι στο πεντάµηνο
της τουριστικής σεζόν µένουν επί επτά µήνες χωρίς δουλειά.

Με τις ισχύουσες διατάξεις του νόµου, ανάλογα µε τα ένσηµα
που έχει συµπληρώσει κάποιος εργαζόµενος εποχικά απασχο-
λούµενος, έχει δικαίωµα επιδόµατος ανεργίας ή πέντε µήνες, αν
έχει εκατόν ένα έως εκατόν πενήντα ένσηµα στην εποχική απα-
σχόληση ή έξι µήνες, αν έχει εκατόν πενήντα ένα µέχρι εκατόν
εβδοµήντα εννέα ένσηµα, αν δεν κάνω λάθος.

Εποµένως αυτήν την ώρα τι γίνεται; Ένας αγώνας δρόµου για
τον εργαζόµενο για να συµπληρώσει τα περισσότερα κατά το δυ-
νατόν ένσηµα, έτσι ώστε να έχει την κάλυψη του επιδόµατος
ανεργίας για έξι µήνες. 

Σε µια περιοχή που έχει τουριστική σεζόν πέντε µηνών, όπως
καταλαβαίνετε –έξι και πέντε ίσον έντεκα- µένει ένας µήνας
χωρίς κάλυψη. Σε µια περιοχή, όµως, µε µεγάλη τουριστική
σεζόν που έχει για παράδειγµα επτά µήνες –περισσότερο στη
νότιο Ελλάδα- και µε έξι µήνες που καλύπτεται από το επίδοµα
φτάνουµε στους δεκατρείς. 

Μέσα στον ένα µήνα αυτό θα είναι και άνεργος και µισθοδο-
τούµενος, καθ’ ότι θα εργάζεται. Εκεί έχουµε περιπτώσεις αδή-
λωτης απασχόλησης: Και αδήλωτος στην επιχείρηση, αλλά
εργαζόµενος και άνεργος δικαιούµενος να εισπράττει επίδοµα
ανεργίας από τον ΟΑΕΔ. Άρα στις περιοχές µε µικρή σεζόν
έχουµε το φαινόµενο και οι εργαζόµενοι να κινδυνεύουν να χά-
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σουν κάποιο εισόδηµα είτε από αποδοχές από την εργασία τους
είτε από καταβολή επιδόµατος ανεργίας, αλλά και οι εργοδότες
να είναι νοµότυποι και να απασχολούν νοµίµως όλους τους ερ-
γαζοµένους τους, να µην έχουµε φαινόµενα, δηλαδή, αδήλωτης
εργασίας και τα δύο µαζί. Εµείς πάµε να καλύψουµε την άλλη
περίπτωση.

Να δούµε πολύ γρήγορα την αριθµητική για να ενισχυθούν
αυτά που σας διατυπώνω. Σύµφωνα µε το νέο καθεστώς, ο µέγι-
στος αριθµός επιδοµάτων ανεργίας που δύναται να λάβει ένας
εργαζόµενος στη διάρκεια της τετραετίας ανέρχεται σε τετρα-
κόσια πενήντα. Αν αυτό κατανεµηθεί ετησίως εντός της τετραε-
τίας, σηµαίνει κατά µέσο όρο 112,5 επιδόµατα ετησίως, δηλαδή
επιδότηση τεσσερισήµισι µηνών. Λέει το κράτος: «Ό,τι και να
γίνει, εγώ σου καλύπτω τεσσερισήµισι µήνες επίδοµα ανεργίας».
Από 1-1-2014 τέσσερις µήνες. Οπωσδήποτε είναι µεταβολή επί
τα χείρω. Διότι, όπως σας είπα, µε το ισχύον είχες πέντε µήνες
επίδοµα ανεργίας ή έξι µήνες ανάλογα µε τα ένσηµα που κάλυ-
πτες. Αυτό γίνεται τεσσερισήµισι και τέσσερις από του παραχρό-
νου. Οπωσδήποτε µένουν κάποιοι µήνες ακάλυπτοι. Πρόβληµά
µας είναι να δούµε πώς θα καλύψουµε αυτούς τους µήνες.

Το εισοδηµατικό κριτήριο είναι µια πολύ σωστή σκέψη, διότι,
όπως σας είπα, δεν έχουµε να κάνουµε µε ανθρώπους οι οποίοι,
όπως και να το κάνουµε, είναι οικονοµικά ισχυροί. Είναι εργαζό-
µενοι, οι οποίοι εργάζονται στις τουριστικές επιχειρήσεις και µά-
λιστα σε πολλές αποµακρυσµένες νησιωτικές ακριτικές περιοχές
της χώρας. Έχω υπ’ όψιν µου αρκετές από αυτές και εκεί όπου
πολιτεύοµαι. Αλλά οπωσδήποτε πρέπει να κάνουµε κάτι παρα-
πάνω από αυτό που κάναµε. Πιστεύω και ποντάρω πάρα πολλά
στα προγράµµατα επαγγελµατικής εµπειρίας, όπως σας είπα,
του ΟΑΕΔ, γιατί, άµα καλυφθούν δύο ή τρεις µήνες όπου µέχρι
τώρα οι εργαζόµενοι είναι ακάλυπτοι, λύθηκε το πρόβληµα. Τα
εισοδηµατικά κριτήρια είναι ένα άλλο θέµα. Ίσως πρέπει να
δούµε διαφοροποίηση σε ζώνες γεωγραφικές, διότι άλλες οι
συνθήκες στη νότιο Ελλάδα µε τη µεγάλη σεζόν, όπως σας είπα,
άλλες οι συνθήκες στη βόρειο Ελλάδα, χωρίς να θέλω να χωρίσω
την Ελλάδα σε βόρειους και νότιους. Ίσως πρέπει να δούµε τη
διαφοροποίηση σε ακραίες περιπτώσεις, όπως η περίπτωση
αυτού που συµπλήρωσε τα τετρακόσια πενήντα µε τα ισχύοντα
µέσα σε αυτήν την τριετία και εποµένως τον τελευταίο χρόνο της
τετραετίας δεν έχει να περιµένει τίποτα. Και αυτά είναι ζητήµατα
προς ρύθµιση. Το δεδοµένο είναι ότι σηκώνει βελτιώσεις αυτό
το πράγµα και οπωσδήποτε θα το δούµε το συντοµότερο δυ-
νατό.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε

και εµείς, κύριε Υπουργέ. 
Η έκτη µε αριθµό 132/27-8-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύ-

κλου της Βουλευτού του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ.
Διαµάντως Μανωλάκου προς τον Υπουργό Εσωτερικών, σχετικά
µε την αντιµετώπιση των προβληµάτων που προκλήθηκαν από
τη µεγάλη πυρκαγιά στη Χίο, δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του
κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Επίσης, η τρίτη µε αριθµό 127/27-8-2012 επίκαιρη ερώτηση
δευτέρου κύκλου της Βουλευτού των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ.
Τσαµπίκας (Μίκας) Ιατρίδη προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχε-
τικά µε την κατάργηση των µειωµένων συντελεστών ΦΠΑ στα
νησιά του Αιγαίου, δεν συζητείται λόγω κωλύµατος της κυρίας
Βουλευτού λόγω δυσµενών καιρικών συνθηκών και διαγράφεται.

Επίσης, η τέταρτη µε αριθµό 131/27-8-2012 επίκαιρη ερώτηση
δευτέρου κύκλου του Βουλευτή της Χρυσής Αυγής κ. Ηλία Κα-
σιδιάρη προς τον Υπουργό Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του
Πολίτη, σχετικά µε συλλήψεις διαδηλωτών στο συλλαλητήριο της
Παρασκευής 24-8-2012, δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του κυ-
ρίου Υπουργού και διαγράφεται. 

Εισερχόµαστε τώρα στην πέµπτη µε αριθµό 122/27-8-2012 επί-
καιρη ερώτηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή της Δηµοκρατι-
κής Αριστεράς κ. Δηµητρίου Αναγνωστάκη προς τον Υπουργό
Εσωτερικών και Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας,
σχετικά µε την καταβολή προνοιακών επιδοµάτων από τους δή-
µους. 

Έχετε δύο λεπτά, κύριε συνάδελφε.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΑΝΑΓΝΩΣΤΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρό-
εδρε.

Κύριε Υπουργέ, την τελευταία τριετία οι Οργανισµοί Τοπικής
Αυτοδιοίκησης έχουν υποστεί περικοπές που ξεπερνούν το 53%
των πόρων τους. Οι επιχορηγήσεις για λειτουργικές δαπάνες των
δήµων έχουν µειωθεί κατά 50% και οι ΣΑΤΑ κατά 55%.

Οι µειώσεις αυτές έχουν οδηγήσει ένα βήµα πριν την κατάρ-
ρευση τους ΟΤΑ, τους Οργανισµούς Τοπικής Αυτοδιοίκησης, και
δεν είναι καθόλου τυχαίο ότι σήµερα πραγµατοποιείται αυτήν την
ώρα το Έκτακτο Συνέδριο της ΚΕΔΕ µε θέµα το συγκεκριµένο. 

Με τη νέα αρχιτεκτονική της αυτοδιοίκησης πρόγραµµα «Καλ-
λικράτης», µεγάλος αριθµός αρµοδιοτήτων που αφορούν στην
πρόνοια, στην κοινωνική προστασία ευπαθών οµάδων και συνο-
λικά στην κοινωνική πολιτική έχουν περιέλθει στην τοπική αυτο-
διοίκηση. Εν τούτοις, σηµαντικές αρµοδιότητες που αφορούν
χιλιάδες συµπολίτες µας, που ανήκουν σε αυτές τις αδύναµες
κοινωνικά οµάδες, παρουσιάζουν σοβαρότατα θεσµικά και χρη-
µατοδοτικά προβλήµατα. 

Η καταβολή των προνοιακών επιδοµάτων τον Μάιο και τον Ιού-
νιο, κύριε Υπουργέ, έγινε µε καθυστέρηση στις αρχές Αυγούστου
και σύµφωνα µε δηλώσεις του κυρίου Υπουργού Εσωτερικών το
ποσό που αντιστοιχεί περικόπηκε από τις επιχορηγήσεις των
δήµων.

Πριν από δύο εβδοµάδες ανακοινώθηκε αιφνιδιαστικά, επίσης,
η περικοπή κατά πενήντα τριών χιλιάδων θέσεων στους δηµοτι-
κούς παιδικούς σταθµούς, αφ’ ενός λόγω του περιορισµού των
κονδυλίων του προγράµµατος «Εναρµόνιση Οικογενειακής και
Επαγγελµατικής Ζωής», αφ’ ετέρου λόγω της µεγάλης αύξησης
των αιτήσεων εξαιτίας της αδυναµίας χιλιάδων οικογενειών πια
να πηγαίνουν τα παιδιά τους σε ιδιωτικούς σταθµούς. 

Τέλος, το πρόγραµµα «Βοήθεια στο Σπίτι», που αποτελεί µια
από τις πιο επιτυχηµένες κοινωνικές παρεµβάσεις για την αξιο-
πρεπή διαβίωση εκατόν τριάντα χιλιάδων και πλέον υπερήλικων
συµπολιτών µας κινδυνεύει. Στο πρόγραµµα που απασχολούνται
τρεις χιλιάδες οκτακόσιες εργαζόµενες µετά από διαγωνισµό του
ΑΣΕΠ, οι οποίες παρεµπιπτόντως, κύριε Υπουργέ, παραµένουν
απλήρωτες για οκτώ µήνες και είναι στον αέρα, είναι αίολες.

Με δεδοµένες, λοιπόν, τις µεγάλες περικοπές των πόρων της
αυτοδιοίκησης, που οδηγούν όπως είπα σε κατάρρευση τους
ΟΤΑ, ερωτάσθε:

Ποιος είναι ο τελικός αριθµός των δικαιούχων των προνοιακών
επιδοµάτων και ποιο το ποσό που είχε ή όχι συµπεριληφθεί στο
φετινό κρατικό προϋπολογισµό για τη χρηµατοδότηση της αυ-
τοδιοίκησης; 

Δεύτερον, η Κυβέρνηση προτίθεται να προχωρήσει µε το πρό-
σχηµα της καταβολής των προνοιακών επιδοµάτων σε εκ νέου
περικοπή των πόρων της αυτοδιοίκησης, οι οποίες σήµερα ξε-
περνούν το 60%; Και τι προτίθεστε να κάνετε για την αύξηση του
αριθµού των ωφελουµένων µητέρων µέσω του προγράµµατος
«Εναρµόνιση Οικογενειακής και Επαγγελµατικής Ζωής»;

Τέλος, τι προτίθεστε, ως ηγεσία του Υπουργείου Εσωτερικών,
να κάνετε για την επίλυση του θεσµικού προβλήµατος του προ-
γράµµατος «Βοήθεια στο Σπίτι» και της πληρωµής των εργαζό-
µενων;

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κι εµείς ευχα-

ριστούµε, κύριε συνάδελφε.
Κύριε Υπουργέ, έχετε τρία λεπτά για να απαντήσετε.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,

Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Εκπλήττοµαι κι εγώ,
κύριε συνάδελφε, για το έκτακτο συνέδριο της ΚΕΔΕ, γιατί αν
δεν συνέβαινε θα είχε έρθει εδώ ο αρµόδιος Υπουργός Εσωτε-
ρικών ή ο Υφυπουργός του να σας απαντήσει. Αντ’ αυτού πάλι ο
Υφυπουργός Εργασίας, διότι τελικά όλα τα προβλήµατα ακουµ-
πούν στην εργασία, έρχεται να απαντήσει και για λογαριασµό
του Υπουργείου Εσωτερικών. 

Όµως, υπάρχει και δική µας εµπλοκή-συµµετοχή στα κρίσιµα
προβλήµατα που περιγράφετε, αφού αφ’ ενός οι υπηρεσίες της
Πρόνοιας διά της Γενικής Γραµµατείας που υπάγεται στο Υπουρ-
γείο Εργασίας καταβάλλουν όλα τα προνοιακά επιδόµατα, τα
οποία βέβαια πληρώνονται από τους δήµους, αλλά η πληρωµή
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από τους σχετικούς κωδικούς ξεκινάει από τις υπηρεσίες της
πρόνοιας και βέβαια, τόσο για το ζήτηµα των παιδικών σταθµών,
που είδε κι αυτές τις µέρες το φως της δηµοσιότητας από κά-
ποιες παρεµβάσεις του Υπουργού Εργασίας, αλλά και για το
πρόγραµµα «Βοήθεια στο Σπίτι», που είµαστε στη διαδικασία να
σχεδιάσουµε στη νέα του φάση, περνούν οπωσδήποτε µέσα από
τους κοµβικούς σχεδιασµούς και παρεµβάσεις του Υπουργείου
µας.

Σχετικά µε τα προνοιακά επιδόµατα τώρα, σύµφωνα µε το
νόµο για τον «Καλλικράτη» -για να µην µακρηγορώ- η αρµοδιό-
τητα χορήγησης επιδοµάτων ανατέθηκε στους δήµους και η κα-
ταβολή τους γίνεται από τους κεντρικούς αυτοτελείς πόρους των
δήµων, ενώ το Υπουργείο Εσωτερικών είναι αρµόδιο τόσο για
την κατανοµή των πόρων και την πληρωµή των επιδοµάτων.
Εκταµιεύονται τα ποσά από την Πρόνοια που υπολογίζει µέσω
του Εθνικού Μητρώου τους δικαιούχους, πηγαίνουν στους δή-
µους και οι δήµοι κατανέµουν τους πόρους και πληρώνουν. 

Σύµφωνα µε στοιχεία του Εθνικού Μητρώου Δικαιούχων Κοι-
νωνικών και Προνοιακών Επιδοµάτων -αυτά είναι στην Γενική
Γραµµατεία Πρόνοιας, στο Υπουργείο Εργασίας δηλαδή- που
αφορούν το τελευταίο δίµηνο πληρωµών, δηλαδή από 1-5-2012
ως 30-6-2012, έχουµε να κάνουµε µε εκατόν ενενήντα τρεις χι-
λιάδες είκοσι επτά δικαιούχους, κοντά στις διακόσιες χιλιάδες
δηλαδή.

Βέβαια, ο αριθµός αυτός αυξοµειώνεται, διότι γίνονται και
έλεγχοι µέσα στο σύστηµα. Κάποιοι αποδεικνύεται ότι τελικά δεν
είναι πραγµατικοί δικαιούχοι. Ας µην χρησιµοποιήσω τη λέξη την
οποία αυτοί που έχουν να κάνουν µε τα προνοιακά επιδόµατα
δεν θέλουν να χρησιµοποιείται γι’ αυτούς που εξαπάτησαν το σύ-
στηµα. Οπωσδήποτε αυτός ο αριθµός αυξοµειώνεται. Κάπου εκεί
βρισκόµαστε όµως ως προς την τάξη µεγέθους. 

Για το 2012 το συνολικό ποσό, σύµφωνα µε στοιχεία της Γενι-
κής Γραµµατείας Πρόνοιας, που έχει καταβληθεί στο πρώτο εξά-
µηνο, δηλαδή µέχρι 30/6, στους κατά νόµο δικαιούχους είναι
τριακόσια ογδόντα εννιά εκατοµµύρια οκτακόσιες εξήντα τρεις
χιλιάδες και κάτι ψιλά. Περίπου το ίδιο, άλλο τόσο δηλαδή, υπο-
λογίζεται ότι θα καταβληθεί µέχρι το τέλος του έτους. Μιλάµε
πάντα µε τάξη µεγέθους. Τα τελικά στοιχεία είναι στοιχεία των
Οργανισµών Τοπικής Αυτοδιοίκησης. Εµείς ως Πρόνοια διοχε-
τεύουµε τα ποσά αυτά στους δήµους, προκειµένου να πληρώ-
σουν. Όπως σας είπα, οι αριθµοί, ώστε να έχουµε έναν τελικό
δεδοµένο αριθµό, αυξοµειώνονται ανάλογα µε τον αριθµό των
δικαιούχων. 

Ως προς το δεύτερο θέµα, την εναρµόνιση της οικογενειακής
και επαγγελµατικής ζωής, η δράση αυτή, δηλαδή η «Εναρµόνιση
Οικογενειακής και Επαγγελµατικής Ζωής», υλοποιείται στο πλαί-
σιο του επιχειρησιακού προγράµµατος «Ανάπτυξη ανθρώπινου
δυναµικού», µε κύριο στόχο την  αύξηση της απασχόλησης και
τη διατήρηση των γυναικών σε θέσεις εργασίας µε ισότιµους
όρους. Πρόκειται για το θέµα των παιδικών σταθµών, για να µην
µακρηγορώ πάλι. 

Αυτή η δράση υλοποιείται µέσα από ετήσιους κύκλους προ-
σκλήσεων οι οποίοι αντιστοιχούν σε σχολικό έτος διάρκειας έν-
τεκα µηνών ο καθένας. Τώρα βρίσκεται σε εξέλιξη ο πέµπτος
κύκλος της δράσης, µε προϋπολογισµό 100 εκατοµµύρια από τη
νέα πρόσκληση και 25 εκατοµµύρια διαθέσιµα από την περυσινή.
Εποµένως, εδώ θα έλεγα ότι είναι διαθέσιµα τα σχετικά κονδύλια.
Όσον αφορά την κατανοµή των θέσεων βέβαια υπάρχει πρό-
βληµα. Λόγω της κοινωνικής κατάστασης περισσότερος κόσµος
ζητάει να γραφτούν τα παιδιά του σε παιδικούς σταθµούς που
στην ουσία τους διοικούν και τους διαχειρίζονται οι δήµοι λόγω
της οικονοµικής κρίσης. Αν κι εκεί ακούω διάφορα. Προχθές µου
είπε κάποιος ότι χρεώνουν, για παράδειγµα, 3.500 ευρώ κόστος
τροφείων κάθε παιδιού, χωρίς να χρεώνουν και τη µεταφορά.
Αυτό είναι ένα θέµα που πρέπει να το δουν οι φίλοι µας οι δή-
µαρχοι. Διότι το να κοστίζει ένας δηµοτικός παιδικός σταθµός
πιο ακριβά για τις παρεχόµενες υπηρεσίες του από έναν ιδιωτικό
παιδικό σταθµό, όπως καταλαβαίνετε, δεν συνάδει µε το πραγ-
µατικό νόηµα και τη σκοπιµότητα που έχει αυτό το πρόγραµµα. 

Εν πάση περιπτώσει, η κατανοµή των θέσεων εξαρτάται απο-
κλειστικά από τον προϋπολογισµό του προγράµµατος ανά περι-

φέρεια και νοµό, καθορίζεται από τη σχετική πρόσκληση του δι-
καιούχου ΕΕΤΑΑ (Ελληνική Εταιρεία Τοπικής Ανάπτυξης και Αυ-
τοδιοίκησης) και εκτελείται µε voucher. Προ ηµερών ο Υπουργός
Εργασίας υπέβαλε σχετική πρόταση τόσο στην ΚΕΔΕ όσο και
στην Οµοσπονδία Παιδικών Σταθµών µε την οποία προτείνει αύ-
ξηση του προϋπολογισµού της δράσης κατά 20 εκατοµµύρια, µε
παράλληλη µείωση του voucher, ώστε να εξοικονοµηθούν πρό-
σθετοι πόροι µε σκοπό την ένταξη περισσότερων παιδιών σ’ αυτή
τη δράση, σε αναγνώριση, αν θέλετε, και αντιδρώντας σ’ αυτό
το πρόβληµα το οποίο, όπως και να το κάνουµε, έχει να κάνει µε
τις τρέχουσες κοινωνικές συνθήκες. Με την κατατεθείσα πρό-
ταση εκτιµάται ότι θα εξοικονοµηθούν 45 εκατοµµύρια ευρώ και
θα ωφεληθούν επιπλέον δεκαοκτώ χιλιάδες παιδιά που το έχουν
ανάγκη. 

Στη δευτερολογία µου θα µου επιτρέψετε να κάνω και δύο
σχόλια για το «Βοήθεια στο Σπίτι» γιατί κι εκεί µελετώνται σηµαν-
τικές παρεµβάσεις για το µέλλον, τη συνέχιση αυτού του θεσµού,
αφού η πολιτεία έχει αποφασίσει ότι αξίζει τον κόπο και υπάρχει
η σχετική κοινωνική ωφελιµότητα για να συνεχιστεί. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια - Τσαρουχά): Σας ευχαρι-

στούµε, κύριε Υπουργέ. 
Το λόγο έχει ο συνάδελφος κ. Αναγνωστάκης για τρία λεπτά.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΑΝΑΓΝΩΣΤΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, δυστυχώς θα κάνω χρήση του στερεότυπου

κλισέ «οι  αριθµοί ευηµερούν, οι άνθρωποι δυστυχούν», γιατί όσα
ακούστηκαν δηµιουργούν µια εικονική πραγµατικότητα. Στην
πραγµατικότητα, κύριε Υπουργέ, σήµερα που µιλάµε σαράντα
δήµοι στη χώρα κινδυνεύουν να µην έχουν να πληρώσουν το
προσωπικό τους και βεβαίως να µην έχουν και την οικονοµική δυ-
νατότητα για να ικανοποιήσουν πρωταρχικές, βασικές ανάγκες
λειτουργίας τους. Δεν είναι καθόλου τυχαίο, κύριε Υπουργέ, -και
βέβαια αντιλαµβάνοµαι ότι δεν είστε για όλα αρµόδιος να απαν-
τήσετε, αλλά έτσι το έφερε η σηµερινή µέρα, να έχετε εσείς την
ευθύνη της απάντησης- ότι σαράντα χιλιάδες οικογένειες είναι
αποκλεισµένες από παιδικούς σταθµούς επειδή δεν υπάρχει το
αυτονόητο από την πολιτεία, δηλαδή η χρηµατοδότηση των ΟΤΑ. 

Εγώ δεν θα διαφωνήσω ότι υπάρχουν και περιπτώσεις που
χρήζουν µιας ιδιαίτερης προσοχής από την πλευρά της πολιτείας
ως προς τη διαχείριση των ΟΤΑ. Όµως, συγκεκριµένη έκθεση
του Σώµατος Επιθεωρητών Δηµόσιας Διοίκησης δείχνει ότι αυτό
είναι µόλις στο 2% και –σε αυτές τις περιπτώσεις- περισσότερο
οφείλεται στην έλλειψη νοµικής και τεχνικής κάλυψης, παρά σε
πρόθεση να γίνει κάτι εις βάρος του δηµοσίου χρήµατος. 

Έτσι, λοιπόν, αντιλαµβάνοµαι ότι υπάρχει ανάγκη να στηριχθεί
ο θεσµός των δήµων γιατί καλύπτει στην ουσία, κύριε Υπουργέ,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το απουσιάζον κοινωνικό κράτος.
Όµως, αυτό δεν µπορεί να γίνει γιατί συνεχώς περικόπτονται οι
χρηµατοδοτήσεις. Μόλις τον Ιούλιο, πέρα από το 55% που ανέ-
φερα στο ποσοστό της περικοπής, κύριε Υπουργέ, άλλα 19% πε-
ρικόπηκαν από την επιχορήγηση των ΟΤΑ. 

Άρα, αντιλαµβάνεστε ότι ενώ τους έχουµε αναθέσει µια υψηλή
αποστολή, δεν τους δίνουµε εκείνα τα µέσα, τους πόρους δη-
λαδή, για να ικανοποιήσουν µε επάρκεια το ρόλο τους. 

Θα έλεγα δε, κύριε Υπουργέ, ότι στο σηµερινό τους συνέδριο
θα ακουστεί –έχω την εντύπωση- η απαίτηση να γίνει µια σοβαρή
προσπάθεια παραχώρησης αρµοδιοτήτων µε αντίστοιχους πό-
ρους, έτσι ώστε το εγγύτερο στον πολίτη κέντρο εξουσίας να
είναι πολύ πιο αποτελεσµατικό απ’ ό,τι είναι σήµερα και σε σχέση
µε την κεντρική πολιτεία. 

Άρα, λοιπόν, θεωρώ ότι έχουµε υποχρέωση να συνδράµουµε
τα µάλα, έτσι ώστε ο πολίτης να έχει ένα µαξιλάρι στις δύσκολες,
δραµατικές στιγµές που περνά η ελληνική πολιτεία. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε Αναγνωστάκη. 

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για να δευτερολογήσετε
για τρία λεπτά. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,
Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Δεν θα διαφωνήσω,
κύριε συνάδελφε, στα περισσότερα απ’ αυτά που είπατε. Θα δια-
φωνήσω σε µερικά. Το λέγαµε κάποτε και δηλώνω –πάλι αναρ-
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µοδίως- ότι αρµοδιότητες στην τοπική αυτοδιοίκηση χωρίς πό-
ρους είναι συνταγή προβληµατική για το µέλλον. Να που ήλθε η
ώρα και τα βλέπουµε αυτά στην πράξη. 

Είπατε ότι απουσιάζει το κοινωνικό κράτος. Το κοινωνικό κρά-
τος οπωσδήποτε δέχεται πάρα πολλές πιέσεις και η βασική πίεση
είναι ότι του διατίθενται όλο και λιγότεροι πόροι για να καλύψει
–και αυτό µπορούµε να το πούµε µε βεβαιότητα- όλο και περισ-
σότερες ανάγκες λόγω των κοινωνικών συνθηκών. Δεν απουσιά-
ζει όµως. 

Ακόµη και τα ιδρύµατα που επιχορηγούνται από τη Γενική
Γραµµατεία Πρόνοιας, επιχορηγούνται µε κρατικό χρήµα. Οπωσ-
δήποτε, οι ανάγκες δηµιουργούν –να το πω έτσι- µεγαλύτερες
απαιτήσεις και επίσης οι συνθήκες έχουν ως συνέπεια τη διάθεση
λιγότερου χρήµατος, αλλά δεν απουσιάζει. 

Και βέβαια χθες µόλις συναντήθηκε µε το Προεδρείο της
ΚΕΔΕ ο Πρωθυπουργός της χώρας –παρουσία και του αρµοδίου
Υπουργού Εσωτερικών- και έβγαλε προς τα έξω ένα µήνυµα.
Είπε ότι η Κυβέρνηση αναγνωρίζει τη συµβολή της τοπικής αυ-
τοδιοίκησης στην αντιµετώπιση της κρίσης. Δίνει προτεραιότητα
σε µια πολιτική κοινωνικής ασπίδας που βασίζεται στα κοινωνικά
δίκαια των δήµων, τα οποία θεωρεί ότι είναι τα πλέον συγκροτη-
µένα και αποτελεσµατικά εργαλεία στον πόλεµο κατά της φτώ-
χειας. 

Οι δήµοι έχουν αποδείξει ότι µπορούν να παράσχουν αµυντι-
κούς µηχανισµούς, όλες αυτές τις δραστηριότητες, όπως κοινω-
νικά παντοπωλεία, κοινωνικά φαρµακεία, κοινωνικές συνεται-
ριστικές επιχειρήσεις, προγράµµατα κοινωνικής εργασίας. Όλα
αυτά περνάνε και από την κεντρική διοίκηση, αλλά οι δήµοι είναι
αυτοί που τα τρέχουν και τα διαχειρίζονται και οπωσδήποτε αυτό
έχει γίνει παραδεκτό από την Κυβέρνηση σε ανώτατο επίπεδο
και πρέπει να βρούµε τρόπο και τους µηχανισµούς για να συνε-
χιστεί. Οπωσδήποτε ποντάρουµε πολλά στη διάθεση και στην
αξιοποίηση κοινοτικών κονδυλίων. 

Λέγοντας αυτό, έρχοµαι και στο τελευταίο, το ζήτηµα του προ-
γράµµατος «Βοήθεια στο Σπίτι». Σαν πρόγραµµα το «Βοήθεια
στο Σπίτι» είχε θεσπιστεί, αν δεν κάνω λάθος, επί Λούκας Κα-
τσέλη Υπουργού Εργασίας, σε συνεννόηση µε τον τότε Επίτροπο
Εργασίας της Ευρωπαϊκής Ένωσης µε δύο προϋποθέσεις, ότι
την πρώτη διετία θα ήταν συγχρηµατοδοτούµενο από εθνικούς
και κοινοτικούς πόρους, ενώ βασική προϋπόθεση ήταν ότι από
εκεί και πέρα θα αναλάµβανε να το τρέξει η Ελλάδα µε δικά της
και µόνο χρήµατα. Σε αυτό το σηµείο καµπής βρισκόµαστε τώρα. 

Στο τέλος Σεπτεµβρίου λήγει και η παράταση της διάρκειας
της σύµβασης «Βοήθεια στο Σπίτι». Οπωσδήποτε υπάρχει ανη-
συχία στους εργαζόµενους για το τι θα γίνει από εκεί και πέρα.
Οπωσδήποτε παραδεχόµαστε όλοι ότι αυτός ο θεσµός ήταν κοι-
νωνικά ωφέλιµος και παραδεχόµαστε επίσης ότι πρέπει να συνε-
χιστεί µε κάθε τρόπο και βοήθεια από την πολιτεία. Γι’ αυτό και
το Υπουργείο Εργασίας διά δηλώσεων του Υπουργού έκανε λόγο
για παράταση και συνέχιση του προγράµµατος µε τον τίτλο «Κατ’
οίκον φροντίδα σε συνταξιούχους».

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Βέβαια, αυτό δηµιουργεί έναν συνειρµό ότι πάµε αυτόµατα σε
κάλυψη ασφαλισµένων. Και βέβαια, δηµιουργεί ένα ερωτηµατικό,
τι θα γίνει µε την κάλυψη των ανασφαλίστων. Εδώ προσπαθούµε
να κάνουµε ένα δυαδικό σύστηµα –να το πω έτσι- όπου το
Υπουργείο Εργασίας θα καλύπτει το κοµµάτι που αφορά την κά-
λυψη των ασφαλισµένων και το Υπουργείο Εσωτερικών θα καλύ-
πτει τους ανασφάλιστους. Θα χρηµατοδοτείται δηλαδή αυτό το
πρόγραµµα κυρίως από τα δύο Υπουργεία, έτσι ώστε να καλύ-
πτεται όλη η γκάµα δεδοµένου ότι οι εργαζόµενοι δεν κάνουν
διάκριση, αν πάνε στον ηλικιωµένο παραδείγµατος χάριν που
φροντίζουν, αν είναι ασφαλισµένος ή ανασφάλιστος. Και οι δύο
κατηγορίες οπωσδήποτε χρήζουν φροντίδας κι έτσι κάνουν ευ-
συνείδητα και οι εργαζόµενοι του προγράµµατος αυτού.

Όµως, όπως σας είπα αυτήν τη στιγµή σχεδιάζουµε την επό-
µενη φάση του προγράµµατος. Προτείνουµε κατ’ αρχάς την πα-
ράταση για τουλάχιστον έξι µήνες της λειτουργίας του υφιστά-
µενου συστήµατος όπως έχει, σαν βοήθεια στο σπίτι δηλαδή,
έτσι ώστε στο εξάµηνο αυτό που µεσολαβεί να µπορέσουµε να

σχεδιάσουµε βάσιµα και να µπορούµε να υλοποιήσουµε όµως -
γι’ αυτό µιλάµε για έξι µήνες τουλάχιστον, µπορεί να είναι και
εννιά- την επόµενη φάση του προγράµµατος. Σε συνεργασία µε
το Υπουργείο Εσωτερικών προτείνουµε και επιδιώκουµε την πα-
ράταση ισχύος των υφιστάµενων δοµών και λειτουργιών µε αν-
τίστοιχη βέβαια κανονιστική πρόβλεψη που θα προκύψει.

Επίσης, προτείνουµε και σχεδιάζουµε την παράταση χρηµατο-
δοτικής στήριξης για το διάστηµα αυτό, δηλαδή τουλάχιστον έξι
µήνες ακόµα. Πάλι βρισκόµαστε σε συνεννόηση µε το Υπουργείο
Εσωτερικών για να λειτουργήσουµε µε αυτό το δυαδικό σχήµα
όπως σας περιέγραψα. Και επίσης την εισαγωγή –και αυτό είναι
το καινοτόµο εξ ανάγκης βέβαια- του µοντέλου της κοινωνικής
οικονοµίας ώστε να επιτευχθεί η απαιτούµενη αυτοοργάνωση µε
τη σύµπραξη των δήµων και την ισόρροπη παροχή βοήθειας και
στήριξης από το Υπουργείο Εργασίας σε επίπεδο κυρίως εύρε-
σης χρηµατοδοτικών εργαλείων.

Οι θεσµοί της κοινωνικής οικονοµίας εκτιµούµε ότι θα µπορέ-
σουν να µας λύσουν το χρηµατοδοτικό πρόβληµα αλλά και το
πρόβληµα της µετάβασης στο νέο τρόπο λειτουργίας αυτού του
συστήµατος. Οπωσδήποτε, το ζητούµενο δεν είναι να το κρατι-
κοποιήσουµε –να το πω έτσι- το πρόγραµµα από τη στιγµή που
λεφτά δεν υπάρχουν, αλλά µε τη στήριξη και την ευχέρεια που
µας προτείνουν ο θεσµός και κυρίως τα χρήµατα, τα ευρωπαϊκά
κονδύλια του Ευρωπαϊκού Κοινωνικού Ταµείου µέσα από τα προ-
γράµµατα της κοινωνικής οικονοµίας νοµίζω ότι µε το µεταβατικό
αυτό στάδιο θα µπορέσουµε να δουλέψουµε και να επεξεργα-
στούµε το νέο σχέδιο, το νέο τρόπο υλοποίησης του προγράµ-
µατος αυτού. Πρέπει να συνεχιστεί, έχετε δίκιο. Έχει να κάνει και
µε το γενικότερο πρόβληµα χρηµατοδότησης των Οργανισµών
Τοπικής Αυτοδιοίκησης, αλλά νοµίζω ότι έχουµε κάθε λόγο από
τη στιγµή που το παραδεχόµαστε όλοι, άπαντες εδώ µέσα, ότι
είναι κοινωνικά ωφέλιµο και απαραίτητο, να κάνουµε κάθε δυ-
νατή προσπάθεια έτσι ώστε το πρόγραµµα «Βοήθεια στο Σπίτι»
να συνεχιστεί ακόµα και ως «Κατ’ οίκον φροντίδα σε συνταξιού-
χους», στην ουσία θα πρόκειται για την ίδια, να το πω έτσι, κατη-
γορία παροχής υπηρεσιών σε ευπαθείς οµάδες και συµπολίτες
µας που δοκιµάζονται ακόµα περισσότερο αυτές τις µέρες.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κύριε  Υπουργέ.
Προσβλέπουµε πάντως στην ταχύτερη δραστηριοποίησή σας

στο θέµα, γιατί τα χρήµατα του Κοινωνικού Ταµείου δεν τα
έχουµε πάρει και µας περιµένουν στην Ευρώπη. 

Ευχαριστούµε πάντως.
Η πέµπτη µε αριθµό 130/27-8-2012 επίκαιρη ερώτηση δευτέ-

ρου κύκλου της Βουλευτού του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελ-
λάδας κ. Λιάνας Κανέλλη προς τον Υπουργό Εσωτερικών,
σχετικά µε τον αποκλεισµό χιλιάδων παιδιών από τους δηµοσί-
ους παιδικούς σταθµούς δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του
κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Θα συζητηθεί η τρίτη µε αριθµό 128/27-8-2012 επίκαιρη ερώ-
τηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή των Ανεξαρτήτων Ελλήνων
κ. Τέρενς-Νικολάου Κουίκ προς τους Υπουργούς Αγροτικής Ανά-
πτυξης και Τροφίµων και Εσωτερικών, σχετικά µε την ανάγκη κα-
ταβολής αποζηµιώσεων των µαστιχοπαραγωγών Χίου που
επλήγησαν από τις πρόσφατες πυρκαγιές.

Θα συζητηθεί η δεύτερη µε αριθµό 126/27-8-2012 επίκαιρη
ερώτηση δεύτερου κύκλου της Βουλευτού του Συνασπισµού Ρι-
ζοσπαστικής Αριστεράς-Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου κ. Αγνής
Καλογερή, προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφί-
µων, σχετικά µε τη λήψη µέτρων αποκατάστασης των ζηµιών
µετά την καταστροφική φωτιά στη Χίο.

Οι δύο αυτές επίκαιρες ερωτήσεις, οι οποίες αναφέρονται στο
ίδιο θέµα, µπορούν και πρέπει σύµφωνα µε τον Κανονισµό να συ-
ζητηθούν ταυτόχρονα, χωρίς να επηρεάζουν τα δικαιώµατα των
οµιλητών ως προς το χρόνο της οµιλίας τους, µε εφαρµογή της
διάταξης της παραγράφου 4 του άρθρου 131 του Κανονισµού
της Βουλής.

Συµφωνείτε, κυρία και κύριε συνάδελφε; Δεν χάνετε τίποτα
από το χρόνο σας. Θα µιλήσετε και οι δύο.

ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Μάλιστα, κυρία Πρό-
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εδρε.
ΑΓΝΗ ΚΑΛΟΓΕΡΗ: Μάλιστα, κυρία Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Το λόγο, λοι-

πόν, έχει ο κ. Κουίκ, για δύο λεπτά, να αναπτύξει την ερώτησή
του.

ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Ευχαριστώ, κυρία
Πρόεδρε.

Θα ξεκινήσω µε ένα ερώτηµα προς τον κύριο Υπουργό: 
Κύριε Υπουργέ, στη Χίο πήγατε µετά τις φωτιές;
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΑΥΤΑΡΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Όχι.
ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Αυτό, λοιπόν, είναι

ένα αιτούµενο, κύριε Υπουργέ, διότι είµαι βέβαιος ότι εάν είχατε
πάει στο νησί της Χίου, σήµερα ίσως να µη χρειαζόταν να παρεµ-
βαίνουµε για όλο αυτό το κακό, το οποίο έχει συµβεί εκεί, γιατί
θα είχατε προσωπική άποψη. Σας το συνιστώ, όχι γιατί είµαι δη-
µοσιογράφος και τρέχω, το συνιστώ επειδή είµαστε πολιτικοί και
πρέπει να είµαστε εκεί όπου είναι το κακό και όχι να τα βλέπουµε
σαν τηλεπαιγνιδάκι από το γραφείο µας.

Όταν επισκέφθηκα τη Χίο για να δω τι συµβαίνει από τις επι-
πτώσεις της πυρκαγιάς, αντιµετώπισα δύο διαφορετικά πράγ-
µατα, πέρα από το φάκελο που ανοίγουµε για κοινοβουλευτικό
έλεγχο και το φάκελο που θα στείλουµε και στον εισαγγελέα µε
ερωτήµατα για παραλείψεις, δυστυχώς τραγικές για το νησί, από
το να αλλάζουν τέσσερις υπηρεσιακοί συντονιστές µέσα σε
πέντε µέρες, από το να µην υπάρχει καµµία συνεννόηση για καύ-
σιµα των ελικοπτέρων κ.λπ..

Όµως, να µην καταναλώνω το χρόνο µου, γιατί το ερώτηµά
µου είναι διαφορετικό. Είναι ακριβώς αυτό που διατυπώνω στην
έγγραφη ερώτησή µου. Το πρώτο είναι εάν η Κυβέρνηση προτί-
θεται -και πρέπει να το κάνει- να κηρύξει πυρόπληκτη τη Χίο, διότι
το επιχείρηµα ότι δεν κάηκε σπίτι ή κτήριο, δηλαδή, το επιχεί-
ρηµα ότι οι πυροσβέστες, οι πιλότοι, οι εθελοντές έκαναν καλά
τη δουλειά τους δεν µπορεί να ευσταθεί σε καµµία περίπτωση
σε µια σοβαρή χώρα που θέλουµε να είναι η Ελλάδα και όχι έτσι
όπως την έχετε καταντήσει εσείς οι µνηµονιακοί.

Το δεύτερο αφορά τους µαστιχοπαραγωγούς, που είναι το πα-
ραδοσιακό, το µοναδικό παγκόσµιο προϊόν που φύεται, ειδικά
στη Χίο. Εκείνοι, λοιπόν, οι οποίοι δεν το έχουν ως επάγγελµα,
αλλά που το έχουν σαν τη ρίζα του νησιού τους, τη ρίζα της Ελ-
λάδας, θα αποζηµιωθούν; Διότι διαβάζω εδώ στον κατάλογο που
εκπονεί ο κ. Σαρρής του ΕΠΓΑ, ο οποίος πήγε εκεί, ότι γίνονται
διαβαθµίσεις. Αν έχεις, λέει, εισόδηµα µέχρι 12.000, θα πάρεις
κανονικά την αποζηµίωση. Όσοι έχουν από 12.000 µέχρι 45.000
δικαιούνται κρατική επιχορήγηση, αλλά δεν µας λέει πόση θα
είναι αυτή και από εκεί και πέρα τίποτα.

Εγώ, ξέρετε, ρώτησα τον Αντιπεριφερειάρχη Χίου, ο οποίος
ήταν και ο πρώην πρόεδρος των µαστιχοπαραγωγών και µου είπε
ότι πρέπει οπωσδήποτε να ανέβει το πρώτο πλαφόν. Θα ικανο-
ποιηθεί το µεγαλύτερο κοµµάτι των µη επαγγελµατιών µαστιχο-
παραγωγών. Είναι οι άνθρωποι που θα έχουν κληρονοµήσει
ενδεχοµένως από τους γονείς τους και που συνεχίζουν την πα-
ράδοση του να κρατάνε την µαστίχα όρθια και ζωντανή.

Μην τους αφήσετε σε καµένη γη! Διότι, αν δεν τους αποζηµιώ-
σετε κανονικά, όλα τα λεφτά τώρα, θα έχετε 40% απώλεια της
µαστιχοπαραγωγής στο νησί και αυτό, αν µη τι άλλο, δεν αφορά
µόνο την τοπική οικονοµία, αλλά αφορά και την ίδια την πατρίδα
µας.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Σας ευχαρι-

στούµε και εµείς, κύριε Κουίκ.
Η κ. Αγνή Καλογερή έχει το λόγο, για δύο λεπτά.
ΑΓΝΗ ΚΑΛΟΓΕΡΗ: Καληµέρα σας.
Κύριε Υπουργέ, συνεχίζοντας αυτά που είπε και ο κ. Κουίκ,

θέλω να συµπληρώσω και να πω ότι είναι γνωστά τα αποτελέ-
σµατα της καταστροφικής πυρκαγιάς που έπληξε το νησί της
Χίου πριν από λίγες µέρες. Σύµφωνα µε τις πρώτες εκτιµήσεις
κάηκαν γύρω στα εκατόν σαράντα χιλιάδες στρέµµατα δασικής
και καλλιεργήσιµης γης.

Το επίκαιρο της ερώτησής µας αφορά την επείγουσα ανάγκη,
κατ’ αρχάς, για µέτρα αντιπληµµυρικής προστασίας. Υπάρχει το

προηγούµενο από τις πληµµύρες του 2010 στο νησί, αλλά µετά
από τη φωτιά δεν υπάρχουν χρονικά περιθώρια. Ζητάµε, λοιπόν
και ρωτάµε: Από σήµερα και µέσα σε ένα µήνα να γίνουν µελέτες
για τα αντιπληµµυρικά µέτρα και ταυτόχρονα να έχουν ολοκλη-
ρωθεί οι εργασίες, πριν τις πρώτες βροχές. Αυτό σηµαίνει ότι η
Διεύθυνση Δασών πρέπει άµεσα να αναζητήσει υλοτόµους για
να ξεκινήσει τις εργασίες κορµοδεσίας και συγκράτησης των
πρανών. Δεύτερον, πρέπει άµεσα να κηρυχτούν αναδασωτέες
όλες οι εκτάσεις δασικού χαρακτήρα που έχουν χάσει τη µορφή
τους και βρίσκονται εντός της περιφέρειας των καµένων.

Για να γίνει αυτό και µε δεδοµένο ότι η διαδικασία της αερο-
φωτογράφησης και της καταγραφής είναι χρονοβόρα, ζητούµε
να σταλεί προσωπικό συµπληρωµατικά στη Διεύθυνση Δασών
και στη Διεύθυνση Γεωργίας, για να γίνει πιο γρήγορα και πιο
αποτελεσµατικά αυτή η δουλειά.

Τρίτον, κύριε Υπουργέ, πιστεύουµε ότι στο θέµα της βόσκησης
στις καµένες εκτάσεις δεν πρέπει να γίνει καµµία έκπτωση.

Σε ό,τι αφορά τη µαστιχοκαλλιέργεια, έχουµε να πούµε ότι
είναι µία καλλιέργεια από τις πιο δυναµικές της πατρίδας µε προ-
ϊόν µοναδικό στον κόσµο, υψηλής προστιθέµενης αξίας, εξαγω-
γικό στο µεγαλύτερο µέρος του, ένα προϊόν τεράστιας ιστορικής
και πολιτισµικής κληρονοµιάς, ένα συνεταιριστικό προϊόν που όχι
µόνο δεν επιβαρύνει τον κρατικό προϋπολογισµό, αλλά δίνει
υψηλό εισόδηµα και στηρίζει την οικονοµία του νησιού µε έναν
κύκλο εργασιών γύρω στα 13 µε 14 εκατοµµύρια ευρώ ετησίως.

Η ζηµιά στην καλλιέργεια από τη φωτιά φτάνει σύµφωνα µε τις
πρώτες εκτιµήσεις, το 40%. Ζητούµε, λοιπόν, να δοθούν άµεσα
αποζηµιώσεις, οι οποίες θα αφορούν: Πρώτον, τη φετινή σοδειά.
Δεύτερον, τα έξοδα και την ανάγκη αντικατάστασης της καλλιέρ-
γειας. 

Σ’ αυτό το σηµείο θέλω να πω ότι για την αντικατάσταση του
φυτικού κεφαλαίου θα πρέπει να γίνουν δύο πράγµατα: Από τη
µια να περιµένουµε µέχρι την άνοιξη, για να φανεί ποια φυτά
µπορούν να αναβλαστήσουν και από την άλλη να υπάρξει από
τώρα µία κρατική µέριµνα -και αυτό ζητάµε- για την παραγωγή
δενδρυλλίων ή για την κάλυψη της οικονοµικής δαπάνης γι’ αυτό.

Τρίτον, πιστεύουµε ότι πρέπει να υπάρξει µέριµνα για την ανα-
πλήρωση του εισοδήµατος και την οικονοµική στήριξη των πα-
ραγωγών και για τα επόµενα χρόνια µέχρι να αποκατασταθεί η
παραγωγή.

Το κρίσιµο θέµα που προέκυψε από τα στοιχεία της Ένωσης
Μαστιχοπαραγωγών Χίου είναι ότι το µεγαλύτερο ποσοστό των
παραγωγών δεν είναι κατά κύριο επάγγελµα αγρότες. Έτσι, σύµ-
φωνα µε τον κανονισµό του ΕΛΓΑ, µέχρι τώρα δεν δικαιούνται
αποζηµίωση. Αυτή είναι µία ιδιαιτερότητα στην παραγωγική δρα-
στηριότητα του νησιού. Εµείς ζητούµε την παρέµβασή σας, για
να βρεθεί τρόπος -και µπορείτε εσείς να το κάνετε αυτό- να απο-
ζηµιωθούν όλοι ανεξαιρέτως οι παραγωγοί. 

Τέλος, ζητούµε να δοθούν άµεσα αποζηµιώσεις και για τις
υπόλοιπες καλλιέργειες που έχουν πληγεί -για τις ελιές, τα ξινό-
δενδρα- καθώς και στους κτηνοτρόφους και τους µελισσοκό-
µους, όπου εκτός από την αποζηµίωση πρέπει άµεσα να δοθούν
και ζωοτροφές.

Ευχαριστούµε πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κυρία συνάδελφε.
Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για έξι λεπτά.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΑΥΤΑΡΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ευχαριστώ για τις ερωτήσεις

σας, γιατί θα µου δώσουν την ευκαιρία να εξειδικεύσω τις προ-
σπάθειες που κάνουµε να υποστηρίξουµε τους ανθρώπους που
πάσχουν αυτήν την στιγµή και στο νησί, αλλά και σε άλλα µέρη
της Ελλάδος. 

Είχα την ευκαιρία, κύριε Κουίκ, να επισκεφθώ όλες τις πυρό-
πληκτες περιοχές του τόπου. Πήγα και στην Κρήτη, στις µεγάλες
πυρκαγιές, πήγα και στη Χαλκιδική για τις αντίστοιχες προσπά-
θειες στην Ουρανούπολη και το Άγιον Όρος και στη συνέχεια και
στην Πελοπόννησο. Δυστυχώς, δεν πρόλαβα να πάω ακόµα στο
νησί. Θα πάω, όµως. 

Αυτό δεν σηµαίνει ότι πρώτον, δεν µε ενδιαφέρει η µαστίχα.
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Κάθε άλλο! Μερικά από τα άσπρα µαλλιά που βλέπετε στο κε-
φάλι µου είναι γιατί δέκα χρόνια ως επιστήµονας -δύο µήνες πριν
γίνω Υπουργός Γεωργίας- προσπάθησα να ταυτοποιήσουµε
όλους τους κλώνους της µαστίχης, να δούµε τις ιδιοµορφίες του
νότιου τµήµατος του νησιού, δηλαδή γιατί είναι µόνο αυτό το
κοµµάτι που επιτρέπει την εξαιρετική παραγωγή και να επιλέ-
γουµε κλώνους που είναι πιο παραγωγικοί, έτσι ώστε καθώς ανα-
γεννάται το φυτικό υλικό να βελτιώνεται η παραγωγική διαδικα-
σία.

Τέλος, µία εβδοµάδα πριν ξεσπάσουν οι πυρκαγιές, επειδή πι-
στεύω σ’ αυτό το εξαιρετικό προϊόν -είναι µεγάλο και σηµαντικό
εξαγώγιµο προϊόν του τόπου µας- πήγα να προωθήσω την προ-
σπάθεια που κάνουν οι ντόπιοι παράγοντες µε την έκθεση όλων
των προϊόντων της µαστίχης είτε είναι προϊόν τσίχλας είτε είναι
µαστιχέλαια είτε είναι διάφορες κρέµες και άλλα είδη κοσµετο-
λογίας, που παράγονται πλέον µε αυτό το συστατικό και πάρα
πολλά άλλα φυσικά γεωργικά προϊόντα, όπως είναι το ούζο, τα
γλυκά και τα λοιπά.Εποµένως, σας δηλώνω και παρακαλώ να µε
πιστέψετε, ότι το ενδιαφέρον είναι µακροχρόνιο και ειλικρινές.

Θέλω να πω, επίσης, ότι η Κυβέρνηση δεν ήταν απούσα από
την προσπάθεια αυτή, παρά την απουσία του ίδιου του Υπουρ-
γού. Ήταν εκεί και ο Υπουργός Ναυτιλίας από την πρώτη στιγµή,
όπως, επίσης, και οι υπηρεσίες µας. Οι υπηρεσίες µας έφτασαν
από τις πρώτες και ιδιαίτερα ο ΕΛΓΑ. Μάλιστα, στους αγρότες
που πήγαν ειδικά για το ζωικό κεφάλαιο -που ήταν ουσιαστικά
ένα µεγάλο κοπάδι, αλλά είχαµε πάρα πολύ µεγάλη απώλεια σε
µελισσοκοµικό κεφάλαιο- δεν επέτρεπαν οι πυροσβέστες και οι
υπεύθυνοι των πυρκαγιών να µπουν µέσα, γιατί δεν είχε ουσια-
στικά σβήσει ακόµη η πυρκαγιά.

Λόγω των αλλαγών των ανέµων και των αναζωπυρώσεων δεν
τους επέτρεπαν για λόγους ασφαλείας των ανθρώπων, να µπουν
και να κάνουν γρήγορα τις εκτιµήσεις. Ήµασταν, όµως, εκεί. 

Θέλω, πριν µπω και εξειδικεύσω ορισµένες λεπτοµέρειες,
απαντώντας στα εξειδικευµένα θέµατα που θέσατε -µια και είµαι
στο Βήµα αυτήν τη στιγµή- να απευθυνθώ και να πω και στους
ίδιους τους αγρότες ότι ο ίδιος προσωπικά είµαι δίπλα τους, οι
υπηρεσίες είναι δίπλα τους, όλη η κυβέρνηση εθνικής ενότητας
αυτήν τη στιγµή είναι δίπλα τους και θέλω να πιστεύω ότι όλη η
Βουλή είναι δίπλα τους, διαβάζοντας και την αγωνία των επικαί-
ρων ερωτήσεων σας. 

Θέλω να τους διαβεβαιώσω πως ό,τι είπαµε και ό,τι πω θα το
κάνουµε. Είπα από αυτό το Βήµα ότι εµείς πιστεύουµε πως η γε-
ωργία µπορεί πραγµατικά να γίνει πυλώνας ανάπτυξης του
τόπου. Γι’ αυτό, πρέπει να υποστηρίξουµε και εµείς τους αγρό-
τες για να γίνει αυτό. Θα τους υποστηρίξουµε και τους υποστη-
ρίζουµε. 

Παραδείγµατος χάριν –πριν σας δώσω τις λεπτοµέρειες της
αποτύπωσης, γιατί έχουµε πλέον τα ακριβή στοιχεία για το τι συ-
νέβη- είπα από αυτό το Βήµα λίγες µέρες αφότου ανέλαβα το
Υπουργείο ότι θα δώσουµε την ενίσχυση που προβλέπεται για
τις αποµακρυσµένες, τις νησιώτικες περιοχές του τόπου, ιδιαί-
τερα αυτές που είναι πέραν της Κρήτης και της Ευβοίας και δώ-
σαµε τα 25 εκατοµµύρια ευρώ τις πρώτες µέρες του Ιουλίου. Το
κάναµε έγκαιρα, όπως επίσης και την εξισωτική στην οποία θα
αναφερθώ παρακάτω, γιατί σε αυτές τις περιοχές τότε είναι η
περίοδος που αυτοί οι άνθρωποι προµηθεύονται εφόδια, για να
έχουν ζωοτροφές, τρόφιµα για τους εαυτούς τους, όταν θα έρ-
θουν οι δύσκολοι καιροί του χειµώνα και δεν θα µπορούν να τους
προσεγγίσουν τα πλοία ή όταν θα είναι πολύ ακριβότερες οι ζωο-
τροφές. Τώρα συγκοµίζουµε τα στάρια και τα κριθάρια, σε λίγο
θα συγκοµίσουµε τα καλαµπόκια και τα τριφύλλια. Τώρα είναι
καιρός αυτοί οι άνθρωποι να πάρουν αυτά τα εφόδια για την πα-
ραγωγική τους διαδικασία. Αυτός είναι ο λόγος που δώσαµε µε-
γάλη προτεραιότητα στο να εκπληρωθεί το συγκεκριµένο µέτρο. 

Αυτός είναι, επίσης, ο λόγος που -παρά τις οικονοµικές δυσκο-
λίες που έχουµε αυτήν τη συγκεκριµένη περίοδο- τηρήσαµε την
υπόσχεσή µας και δώσαµε µέσα στον Αύγουστο την εξισωτική
αποζηµίωση, δώσαµε δηλαδή 160 εκατοµµύρια ευρώ σε εβδο-
µήντα περίπου χιλιάδες οικογένειες, µεταξύ των οποίων και τε-
τρακόσιες οικογένειες στη Χίο, λίγες µέρες πριν ξεσπάσει αυτή
η καταστροφική πυρκαγιά.

Σας δηλώνω και από αυτό το Βήµα ότι είµαστε έτοιµοι να τη-
ρήσουµε και την τρίτη µας υπόσχεση, δηλαδή εντός των επόµε-
νων λίγων ηµερών –έχουν γίνει οι προκαταρκτικές προσπάθειες
και έχουν εξευρεθεί οι πόροι- θα επιστρέψουµε τον ειδικό φόρο
κατανάλωσης των πετρελαιοειδών, προκειµένου να απαλυνθεί το
κόστος παραγωγής που έχουν αυτοί οι άνθρωποι µε το αυξηµένο
κόστος εισροών. Με τον τρόπο αυτό θα βοηθηθούν αυτοί οι άν-
θρωποι. 

Τώρα θα ήθελα να αναφερθώ πιο εξειδικευµένα στη Χίο και ει-
δικότερα στους µαστιχοπαραγωγούς, που είναι και το πιο σηµαν-
τικό σηµείο. Θα σας πω, λοιπόν, ότι οι εκτιµήσεις των υπηρεσιών
σε ό,τι αφορά τη µαστιχοφόρο Χίο είναι ότι κάηκε περίπου το 5%
των παραγωγικών κοµµατιών, κάηκε περίπου το 20% από το σύ-
νολο των σχίνων του νησιού. 

Μαστιχοφόροι σχίνοι δεν υπάρχουν µόνο στα χωράφια, υπάρ-
χουν και έξω από τα χωράφια. Υπάρχουν σε περιοχές που εγκα-
ταλείφθηκαν. Υπάρχουν παλιοί σχίνοι που δεν καλλιεργούνται
αυτήν τη στιγµή, γιατί, όπως ξέρετε, µετά τα εξήντα, εβδοµήντα
χρόνια ο µαστιχοφόρος σχίνος δεν παράγει. Υπήρχαν, επίσης και
σχίνοι που κάηκαν και δεν µπήκαν ακόµα στην παραγωγική δια-
δικασία. Θα πρέπει να γνωρίζετε –για όσους δεν το ξέρουν- ότι
ο µαστιχοφόρος σχίνος από την ώρα που θα φυτευτεί χρειάζεται
δεκαπέντε χρόνια για να αρχίσει να παράγει. 

Εποµένως, µην παρεξηγείτε αυτές τις λεπτοµέρειες. Θέλω να
είµαι συνεπής και ακριβής σε αυτό που λέω. Έχει ιδιοµορφία η
περίπτωση. Θέλουµε πραγµατικά να βοηθήσουµε τους ανθρώ-
πους. Δεν θέλω, όµως, να κάνουµε λάθη και να έρθει η Κοινότητα
δέκα, είκοσι χρόνια µετά και να µας πει ότι δεν έγινε σωστά και
ότι θα υπάρξει πρόστιµο. 

Όχι, είναι καλύτερα να καθυστερήσουµε δύο µέρες, αλλά να
πληρώσουµε σωστά τους ανθρώπους, προκειµένου να µην
έχουµε αυτές τις δυσλειτουργίες στο µέλλον. 

Λέω, λοιπόν, ότι οι εκτιµήσεις δείχνουν πως θα υπάρξει απ’
όλα αυτά µία απώλεια της τάξεως του 25% περίπου της παρα-
γωγικής διαδικασίας. 

Θέλω να πω, επίσης, το εξής: Μη στέκεστε στις αποζηµιώσεις
του ΕΛΓΑ. Οι αποζηµιώσεις του ΕΛΓΑ θα δοθούν όπως πρέπει
να δοθούν, δηλαδή θα δοθούν στο ζωικό κεφάλαιο άµεσα –σας
είπα ότι το ζωικό κεφάλαιο είναι ένα κοπάδι ουσιαστικά αιγοπρο-
βάτων- και σε αρκετές ζηµιές στο µελισσοκοµικό κεφάλαιο.
Έχουν τελειώσει οι αποτιµήσεις και θα πληρωθούν µέσα στις
επόµενες δέκα-είκοσι µέρες, όπως µε διαβεβαιώνουν οι υπηρε-
σίες.

Ας αναφερθούµε τώρα στο φυτικό κεφάλαιο, το οποίο πέραν
των ιδιοµορφιών που σας είπα, έχει και τις απαιτήσεις που πε-
ριέγραψε η κυρία Βουλευτής, δηλαδή πρέπει να αποτιµηθεί µε
ακρίβεια κατ’ αρχάς τι κάηκε και πόση ζηµιά θα πάθει η φετινή
παραγωγική διαδικασία, η φετινή σοδειά. 

Σας δηλώνω –και το δηλώνω αυτό για πρώτη φορά- ότι όλοι οι
άνθρωποι θα πληρωθούν, δηλαδή και οι περίπου δυόµισι χιλιά-
δες, ανεξάρτητα αν οι χίλιοι είναι κατά κύριο επάγγελµα αγρότες
και οι άλλοι περίπου χίλιοι πεντακόσιοι είναι κατά µη κύριο επάγ-
γελµα αγρότες. Τα χρήµατα των αποζηµιώσεων που θα σας πε-
ριγράψω, θα δοθούν και στους δύο εις ό,τι αφορά την εξειδικευ-
µένη ενίσχυση που δίνουµε. 

Πέραν της αποζηµίωσης των ζηµιών από τον ΕΛΓΑ, δίνουµε
στο σύνολο αυτών των ανθρώπων χρήµατα της τάξεως του
1.150.000 ευρώ. Αυτό το ποσό θα το πάρουν όλοι και όχι µόνο οι
καλλιεργητές που είναι κατ’ επάγγελµα αγρότες. Δεν αναφέρο-
µαι στις κοινοτικές ενισχύσεις που θα δοθούν σε όλους όσοι έκα-
ναν, φυσικά, δήλωση του ΟΣΔΕ. Δηλαδή, θα δοθούν 1,1 εκατοµ-
µύριο ευρώ, όπως σας είπα, από τις κοινοτικές ενισχύσεις ως
προκαταβολή, έναντι των 2,2 δισεκατοµµυρίων ευρώ. Όπως ανα-
κοινώθηκε ήδη από το Υπουργείο, έχει έρθει η έγκριση από την
Ευρωπαϊκή Ένωση και µετά τις 15 Οκτωβρίου, δηλαδή γύρω στις
20 Οκτωβρίου, όλοι οι άνθρωποι –συµπεριλαµβανοµένων και των
µαστιχοκαλλιεργητών- θα πάρουν 1,1 δισεκατοµµύρια ευρώ ως
προκαταβολή και άλλο 1,1 δισεκατοµµύρια ευρώ µετά τις 15 Δε-
κεµβρίου.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε Υπουρ-
γέ, έχετε και δευτερολογία άλλων έξι λεπτών. Σας το λέω, για να
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κρατήσουµε και λίγο τη διαδικασία.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΑΥΤΑΡΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Θα δώσω και περισσότερα στοιχεία στη δευτε-
ρολογία µου, γιατί έχουµε ακόµα πιο εξειδικευµένες δράσεις.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Και εµείς ευχα-

ριστούµε.
Κύριε Κουίκ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Έχω λιγάκι µπερδευ-

τεί µε τα νούµερα. Άκουσα για ένα δισεκατοµµύριο ευρώ;
Άκουσα καλά; Το είπατε δύο φορές.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΑΥΤΑΡΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Μάλιστα. Μιλάµε για 1,1 δισεκατοµµύριο ευρώ.

ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Μιλάτε για δισεκα-
τοµµύριο. Άκουσα καλά.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΑΥΤΑΡΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Είναι οι κοινοτικές ενισχύσεις. Το 50% των κοι-
νοτικών ενισχύσεων…

ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Ναι, µε συγχωρείτε.
Εµείς εδώ µιλάµε για τη µαστίχα της Χίου και εσείς τώρα µου βά-
ζετε έναν πολύ εντυπωσιακό αριθµό, που αναφέρεται σε όλη την
Ελλάδα. Ξέρετε κάτι; Βλέπω αυτήν την κουτοπονηρίστικη λογική.
Σας παρακαλώ πάρα πολύ, µη σας βάζει το πολιτικό σύστηµα σ’
αυτήν τη διαδικασία! Μιλήστε τη γλώσσα της αλήθειας! Πείτε
«τόσα δικαιούνται οι µαστιχοπαραγωγοί», γιατί αυτό ήταν το
ερώτηµά µου, διότι και εγώ µπορώ να σας κάνω µία ανάλυση, η
οποία θα πιάνει όχι µόνο τον ελληνικό χώρο, αλλά και το βαλκα-
νικό και µετά θα σας πιάσω και τον ευρωπαϊκό!

Παρακαλώ πολύ, θέλω εξειδικευµένη απάντηση για το τι θα
πάρουν οι άνθρωποι αυτοί που έχασαν τη µαστίχα και πέραν απ’
αυτούς, βεβαίως, όπως είπε και η συνάδελφος –που είναι και γε-
ωπόνος- και οι κτηνοτρόφοι, αυτοί που έχουν τις ελιές ή αυτοί
που έχουν τις µέλισσες. 

Συγκεκριµένα πράγµατα, σας παρακαλώ πολύ, κύριε Υπουργέ!
Έχω χαθεί στους αριθµούς! Και να σας πω και κάτι; Σέβοµαι από-
λυτα τα άσπρα µαλλιά σας. Εγώ δεν έχω, εσείς έχετε. Όµως και
εγώ τα έχω χάσει σε αντίστοιχη πορεία σαράντα πέντε χρόνων
που έκανα στη δουλειά µου. Βέβαια, για ένα πράγµα χαίροµαι.
Το λέω επειδή σας βλέπω στα µάτια, γιατί αν «γκουγκλάρει» ο
Έλληνας, θα καταλάβει σε ποιον µιλώ. Φαντάζοµαι η µαστίχα,
που είναι τόσο ανθεκτική και δεν µπορεί να πάει σε κάποιο άλλο
µέρος της Ελλάδας, να αντισταθεί και στις όποιες µεταλλαγµέ-
νες ιδέες έχετε ως καθηγητής της µετάλλαξης των προϊόντων.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΑΥΤΑΡΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Κύριε συνάδελφε,…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε Υπουρ-
γέ, δεν απαντάτε τώρα. Σας παρακαλώ, µη διακόπτετε. Θα απαν-
τήσετε ολοκληρωµένα.

ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Θα σας πω, όµως, το
εξής, κύριε Υπουργέ. Θα σας παρακαλέσω πάρα πολύ να ανη-
συχήσετε και ό,τι γίνει, να γίνει άµεσα, διότι αν κάνετε τον κόπο
και πάτε στα τρία ναυτικά µίλια απέναντι, οι Τούρκοι ήδη στα πα-
ράλια έχουν αναπτύξει µαστιχοπαραγωγικές περιοχές, για να
βγάλουν και τη µαστίχα Τουρκίας. 

Κάντε, λοιπόν, αυτό που πρέπει να κάνετε µε βάση τα ερωτή-
µατα που σας τέθηκαν από την πλευρά των Ανεξάρτητων Ελλή-
νων, γιατί φοβάµαι ότι θα έχουµε τα χειρότερα. Αυτό είναι το ένα. 

Δεύτερον, δεν άκουσα καµµία κουβέντα για το θέµα της Χίου,
για την οποία ζητάµε οι Ανεξάρτητοι Έλληνες να κηρυχθεί ως
πυρόπληκτη, δεδοµένου ότι δεν κηρύσσεται αυτόµατα, γιατί δεν
κάηκε ένα σπίτι. Και αν µου πείτε ότι αυτό δεν είναι αρµοδιότητά
σας και ότι είναι αρµοδιότητα του Υπουργείου Εσωτερικών και
εκπρόσωπος του Υπουργείου Εσωτερικών λείπει σήµερα, γιατί
όλη η ηγεσία είναι στην ΚΕΔΕ, εγώ θα σας πω ότι ανεξάρτητα µε
το αν το προβλέπει η διαδικασία –δηλαδή, να στείλει ο Υπουργός
µια επιστολή στο Προεδρείο για να αναγνώσει τις θέσεις του- θα
µπορούσε τουλάχιστον το Υπουργείο Εσωτερικών, κυρία Πρό-
εδρε, ο Υπουργός κ. Στυλιανίδης ή ο οποιοσδήποτε άλλος Υφυ-
πουργός του να έχει τουλάχιστον την πολιτική ευαισθησία να
κάνει ένα τηλέφωνο στο γραφείο των Ανεξάρτητων Ελλήνων και
να µας ενηµερώσει για το τι προτίθεται να κάνει. Για το λόγο

αυτό, θα επαναφέρω την ερώτηση ειδικά στον Υπουργό Εσωτε-
ρικών. Αυτό είναι το ένα κρατούµενο. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Δεύτερον, επειδή τέθηκε το ζήτηµα λίγο πιο δυνατά και µε την
ευκαιρία που σας έχουµε εδώ, θα ήθελα να σας πω ότι ένα από
τα πρώτα πράγµατα που θα πρέπει να κάνετε, κύριε Υπουργέ,
είναι να ξεκαθαρίσετε τελικά ποιος έχει την αρµοδιότητα για την
προστασία του περιβάλλοντος. Την έχουν οι δήµοι ή την έχετε
εσείς; Διότι διαβάζω αστεία πράγµατα που συνέβησαν και στη
Χίο και φαντάζοµαι ότι θα έχουν συµβεί σε όλα τα µέρη της Ελ-
λάδος που έχουν καεί, σε σχέση µε το τι κάνουν ή δεν κάνουν οι
δήµοι, παρά το γεγονός ότι παίρνουν δεκάδες εκατοµµύρια κάθε
χρόνο για την πυροπροστασία και την πυρασφάλεια. Διότι όταν
ακούω εδώ το Δήµαρχο της Χίου να λέει ότι δεν έχει αρµοδιότη-
τες και ότι αυτές είναι αρµοδιότητες του δασάρχη και ότι η αρ-
µοδιότητά του είναι να καθαρίζει τα χορταράκια ή να ανοίγει του
αγροτικούς ή τους δηµοτικούς δρόµους, θα ήθελα να σας πω ότι
τον Έλληνα πολίτη που καίγεται δεν τον ενδιαφέρει το πώς «κου-
τουλάνε» µεταξύ τους οι αρχές του κράτους, το οποίο χρυσο-
πληρώνει µε τους όποιους φόρους τους οποίους τώρα πια δεν
έχει για να πληρώσει. 

Παρακαλώ πολύ, κύριε Υπουργέ, περιµένω από εσάς -γιατί το
ερώτηµα είναι διπλό- να µου πείτε για την πυρασφάλεια. Καλύ-
τερα, βέβαια, να µου πείτε ότι δεν συνεννοηθήκατε µε τον κύριο
Υπουργό και ότι δεν έχετε απάντηση.  Δεύτερον, θα ήθελα να
µου πείτε ειδικά και µόνο ειδικά για το θέµα της µαστίχας. Μη
µου βάζετε, σας παρακαλώ πολύ, στη µέση όλη την Ελλάδα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε Κουίκ. 

Το λόγο έχει επίσης για τρία λεπτά η κ. Αγνή Καλογέρη.
ΑΓΝΗ ΚΑΛΟΓΕΡΗ: Κύριε Υπουργέ, σας άκουσα µε µεγάλη

προσοχή. Νοµίζω, όµως, ότι στην ουσία και για τα συγκεκριµένα
ερωτήµατα που σας έθεσα, δεν δώσατε κάποια συγκεκριµένη και
καθαρή απάντηση, πέρα από τα γενικόλογα που είπατε και παρά
την καλή γνώση που έχετε για την καλλιέργεια. Θα ξεκινήσω, λοι-
πόν, από αυτό. 

Όταν µίλησα για την ανάγκη αποζηµίωσης και για την ανάγκη
οικονοµικής στήριξης, εσείς µ’ αυτό που είπατε, εννοούσατε ότι
θα αποζηµιωθούν όλοι για τη φετινή τους σοδειά. Εµείς, όµως,
µιλάµε για την αποζηµίωση όχι µόνο για τη φετινή σοδειά, αλλά
για την αποζηµίωσή τους για την επαναφύτευση ή την όποια ερ-
γασία πρέπει να γίνει και την οικονοµική τους στήριξη µέχρι να
αρχίσει να παράγει ξανά ο σχίνος. Σ’ αυτό δεν απαντήσατε και
το ερώτηµα παραµένει. Περιµένουµε, λοιπόν, να δούµε πώς θα
προχωρήσει το θέµα. 

Επίσης, δεν ακούσαµε καµµία δέσµευσή σας σε ό,τι αφορά τα
αντιπληµµυρικά έργα και κανένα συγκεκριµένο προγραµµατισµό
για το τι πρέπει να γίνει. Το θέµα είναι τραγικά επείγον. Στην
πρώτη βροχή η Χίος θα πληµµυρίσει. Θα κινδυνεύσουµε να
έχουµε εκτός από πυροπαθείς και πληµµυροπαθείς. Επίσης,
φαντάζοµαι πως καταλαβαίνετε ότι το οικονοµικό πρόβληµα όταν
φύγει το χώµα από τα πρανή, είναι ακόµα χειρότερο και ακόµα
µεγαλύτερο και δυσκολεύει την όποια πορεία ανάκαµψης αυτού
του τόπου. 

Είναι αµαρτία, είναι ντροπή ένα προϊόν σαν τη µαστίχα και ένα
νησί που στηρίζει την οικονοµία της σ’ αυτό το προϊόν και µια Ελ-
λάδα που έχει λιγοστά πια τέτοια προϊόντα ονοµασίας προέλευ-
σης, σήµερα αυτά να µην βρίσκονται κάτω από την οµπρέλα και
τη στήριξη της ελληνικής πολιτείας. 

Μ’ αυτά που ήδη δηλώσατε, ειλικρινά νιώθω ανήσυχη. Πιστεύω
πως αυτά δεν είναι τα µέτρα που πρέπει και οφείλει να κάνει η
πολιτεία.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κυρία συνάδελφε. 

Το λόγο έχει για έξι λεπτά ο κύριος Υπουργός. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΑΥΤΑΡΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων)�� Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε. 
Λυπάµαι που ο περιορισµένος χρόνος δεν µου επιτρέπει να

εξειδικεύσω περισσότερο. Όµως, έχω να σας πω πολύ εξειδικευ-
µένα πράγµατα. 
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Αυτά που είπα, κύριε Κουίκ, ξεπερνούν τις ιστορίες των µεταλ-
λαγµένων, γιατί είµαι σίγουρος ότι δεν γνωρίζετε τι είναι. Δεν
ξέρω αν γνωρίζετε αν υπάρχει κάποιος µεταλλαγµένος σχίνος
σε ό,τι αφορά το µαστιχόδεντρο. Αν έχετε, πάντως, κάποια
γνώση, να µου πείτε ποιος έκανε µεταλλαγµένο το µαστιχο-
φόρο…

ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Δεν είπα αυτό. Δεν
γλυτώνει η µαστίχα από τη µεταλλαγµένη σας νοοτροπία, αυτό
είπα.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΑΥΤΑΡΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Το καταλαβαίνω. Αφήστε µου λίγο χρόνο να σας
δώσω κάποια στοιχεία. Μπορεί να εντυπωσιάζετε, αλλά αφήστε
να ακούσετε κάποια πράγµατα που θα ήθελα να πω κι εγώ.

Λέω, λοιπόν, ότι αν ανέφερα τις γενικές ενισχύσεις -το 1,1 και
το άλλο 1,1 δηλαδή το 2,2- το ανέφερα γιατί µέσα σε αυτές τις
ενισχύσεις είναι και οι κανονικές ενισχύσεις των µαστιχοπαρα-
γωγών. Άρα δηλαδή όσοι έκαναν αυτήν τη δήλωση θα τα πάρουν
αυτά τα χρήµατα κανονικά, ανεξάρτητα αν είναι κατά κύριο επάγ-
γελµα αγρότες ή όχι.

Εις ό,τι αφορά το έξτρα 1,150 εκατοµµύρια ευρώ που σας ανέ-
φερα, που είναι ειδική ενίσχυση για τη µαστίχα, πέραν δηλαδή
της κανονικής ενίσχυσης των 2,2, αυτό επίσης θα δοθεί στο σύ-
νολο των αγροτών που καλλιεργούν µαστίχα και όχι µόνο στους
κατ’ επάγγελµα αγρότες. Αυτό προσπαθούσα να σας εξηγήσω
και λυπάµαι αν σας µπέρδεψα.

Πέραν όµως αυτού, επιτρέψτε µου να πω ότι επεξεργαζόµαστε
ειδικά ένα πρόγραµµα, στηριγµένοι σε αυτές τις ιδιοµορφίες που
περιγράψατε, γιατί µιλάµε για ένα προϊόν που έχει τρεις ονοµα-
σίες ΠΟΠ και το µαστιχέλαιο και η τσίχλα και η µαστίχα αυτή κα-
θεαυτή. Δεύτερον, µιλούµε για ένα προϊόν µοναδικό. Το να
ενισχυθεί ένα προϊόν σαν κι αυτό δεν σηµαίνει ότι ανταγωνιζό-
µαστε κανένα µεγάλο προϊόν της Ευρώπης που είναι περισσεύ-
µατα και δεν ξέρουµε τι να τα κάνουµε και γιατί να ενισχύουµε
κάτι που έχουµε παραπανήσια. Αυτές οι βάσεις είναι αυτές που
µας επιτρέπουν να διαµορφώσουµε πλέον ένα πολύ στοχευµένο
και εξειδικευµένο πρόγραµµα για να υποστηρίξουµε το σύνολο
της παραγωγικής διαδικασίας από τα φυτώρια και το υλικό, από
τη µεταφύτευση, από την ενίσχυση των παραγωγών για δεκα-
πέντε χρόνια µέχρις ότου αρχίζει να παράγει αυτός ο σχίνος,
όπως επίσης και όλες τις µεταποιητικές τους διεργασίες. Θέλω
να πιστεύω ότι εµείς έχουµε εξασφαλίσει τους πόρους γι’ αυτό. 

Δεν µου επιτρέπεται να το ανακοινώσω γιατί θέλω –επαναλαµ-
βάνω- να έχω το τελικό «οκ» από την Ευρωπαϊκή Ένωση, να κα-
ταλάβουν ότι δεν είναι ενίσχυση µε την έννοια των ενισχύσεων
που δίδουµε ως επιδότηση, αλλά είναι µία ειδική δράση για
αυτήν την περιοχή, για αυτό το κοµµάτι, για αυτούς τους ανθρώ-
πους που επλήγησαν και γι’ αυτό το εξαιρετικό προϊόν του νη-
σιού.

ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Πότε θα γίνει αυτό,
κύριε Υπουργέ;

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΑΥΤΑΡΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Θέλω να πιστεύω ότι θα γίνει σύντοµα. Θα εξαρ-
τηθεί από το πότε θα έχουµε το τελικό «οκ» από την Ευρωπαϊκή
Ένωση. Πάντως οι απόψεις τους είναι θετικές για τους λόγους
που προανέφερα.

Δεν είχα χρόνο να πω κάτι για το θέµα των πυρόπληκτων που
αναφέρατε.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μαρία Κόλλια-Τσαρούχα): Κύριε Υπουργέ,

έχετε άλλα τρία λεπτά χρόνο, αν θέλετε να µας πείτε δύο κου-
βέντες πάνω σε αυτό.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΑΥΤΑΡΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Να σας πω δυο κουβέντες τότε και γι’ αυτό και
ζητώ συγγνώµη αν µακρηγορώ.

Όπως ξέρετε, για να κηρυχθεί µία περιοχή πυρόπληκτη, οι το-
πικοί παράγοντες, δηλαδή οι τοπικές περιφερειακές αρχές είναι
αυτές που αιτούνται να κηρύξουν την περιοχή τους πυρόπληκτη.
Και το αίτηµά τους δεν έχει έρθει ακόµα και όπως ξέρετε µετά
έρχεται και στο Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης. Φυσικά αν οι
αιτούντες πουν ότι εµείς θέλουµε να κηρυχθεί η περιοχή µας ως
πυρόπληκτη, εφόσον το κάνουν, θα έχουν να κάνουν µε χρήµατα

που άπτονται των κατοικιών τους, ζηµιών που υπέστησαν οι κα-
τοικίες, δάνεια για ζηµιές που έχουν υποστεί. Αυτό µπορεί να
πληρώσει η δήλωση πυρόπληκτης περιοχής.

Εµείς θα συνηγορήσουµε, εννοείται ότι το Υπουργείο θα έχει
θετική γνώµη. Αλλά δεν µπορεί να δώσουµε εµείς από µόνοι µας,
αν δεν έρθει το αίτηµα των ντόπιων παραγόντων.

Τέλος, επειδή όλες αυτές οι προσπάθειες χρειάζονται συντο-
νισµό, σήµερα το απόγευµα θα υπάρχει µεγάλο κλιµάκιο από όλα
τα συναρµόδια Υπουργεία -και από εµάς ο αντίστοιχος γενικός
γραµµατέας θα βρίσκεται σε λίγο στο νησί- έτσι ώστε επιτόπου
όλα αυτά τα συναρµόδια Υπουργεία, να αλληλεπιδράσουν και να
λύσουν τα προβλήµατα συναρµοδιοτήτων που και εσείς θέτετε.
Πιστεύω ότι θα εξειδικεύσουν και θα εξηγήσουν επιτόπου στους
ανθρώπους όλες αυτές τις επιµέρους δράσεις που θα κάνουµε
προκειµένου να αποζηµιωθούν. 

Θέλω να είστε σίγουροι ότι θα είµαστε δίπλα τους. Δεν τους
αγνοούµε. Προσπαθούµε να τους βοηθήσουµε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε
πολύ, κύριε Υπουργέ.

Ολοκληρώθηκε η συζήτηση των επικαίρων ερωτήσεων.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα το δελτίο των επικαίρων ερωτήσεων της Παρασκευής
31 Αυγούστου 2012 ώρα 10.00’. 

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρα 129 παρά-
γραφοι 2 και 3, 130 παράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βου-
λής)

1.- Η µε αριθµό 134/6/28-8-2012 επίκαιρη ερώτηση του Προ-
έδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Συνασπισµού Ριζοσπα-
στικής Αριστεράς-Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου κ. Αλέξη
Τσίπρα προς τον Πρωθυπουργό, σχετικά µε τις επαφές του Πρω-
θυπουργού µε ξένους ηγέτες και τη συνέχιση της εφαρµογής
της πολιτικής του µνηµονίου. 

2.- Η µε αριθµό 136/28-8-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ιωάννη Μιχελάκη προς τον
Υπουργού Οικονοµικών, σχετικά µε την ανάγκη µείωσης του ΦΠΑ
στον τοµέα του τουρισµού. 

3.- Η µε αριθµό 141/28-8-2012 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Χρυσούλας-Μαρίας Γιαταγάνα
προς τον Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και
Αθλητισµού, σχετικά µε δηµοσιεύµατα του ελληνικού και ξένου
τύπου για εκµίσθωση του λονδρέζικου κλαµπ «ΚΑΡΛΤΟΝ» από
Έλληνες αξιωµατούχους που συνόδευαν την ελληνική Ολυµ-
πιακή Οµάδα.

4.- Η µε αριθµό 154/28-8-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευ-
τού του Λαϊκού Συνδέσµου-Χρυσή Αυγή κ. Ιωάννη Λαγού προς
τον Υπουργό Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του Πολίτη, σχε-
τικά µε την «αδικαιολόγητη αντιµετώπιση αποδεδειγµένα εµπλε-
κόµενων µε την τροµοκρατία προσώπων εκ µέρους της Αντιτρο-
µοκρατικής Υπηρεσίας».

5.- Η µε αριθµό 151/28-8-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Γεωργίου Λαµ-
προύλη προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων,
σχετικά µε την καταβολή αποζηµίωσης στους πληγέντες βαµβα-
κοπαραγωγούς από το πράσινο σκουλήκι. 

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1.- Η µε αριθµό 137/28-8-2012 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ελένης Μακρή-Θεοδώρου προς
τους Υπουργούς Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας
και Εσωτερικών, σχετικά µε την άµεση καταβολή της χρηµατο-
δότησης στα κέντρα διηµέρευσης-ηµερήσιας φροντίδας και λοι-
πών κέντρων. 

2.- Η µε αριθµό 144/28-8-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς-Ενωτικού Κοι-
νωνικού Μετώπου κ. Σταύρου Κοντονή προς τους Υπουργούς
Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης
και Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά
µε την ανακοίνωση για συγχωνεύσεις φορέων διαχείρισης προ-
στατευοµένων περιοχών. 

3.- Η µε αριθµό 142/28-8-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ. Κωνσταντίνου Μαρκόπουλου
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προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τις προθέσεις της
Κυβέρνησης για την ιδιωτικοποίηση της «ΛΑΡΚΟ».

4.- Η µε αριθµό 155/28-8-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή της Χρυσής Αυγής κ. Γεωργίου Γερµενή προς τον
Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων, σχετικά µε την απογραφή των εργαζοµένων σε
εργολαβίες του ευρύτερου δηµοσίου τοµέα, των συµπράξεων
δηµοσίου ιδιωτικού τοµέα (ΣΔΙΤ) καθώς και του ποσοστού των
Ελλήνων εργαζοµένων µε συµβάσεις έργου της «ΣΤΑΣΥ ΑΕ».

Δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 11.09’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο Παρασκευή 31 Αυγούστου 2012 και ώρα 10.00’,
µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: κοινοβουλευτικό έλεγχο:
α) συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων και β) συζήτηση της υπ’ αριθ-
µόν 3/3/30-7-2012 επίκαιρης επερώτησης Βουλευτών των Ανε-
ξάρτητων Ελλήνων προς τους Υπουργούς Επικρατείας και
Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης,
σχετικά µε τους διορισµούς γενικών και ειδικών γραµµατέων.
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